
نمیکند؛ فرار ازمذاکرات ایران

میز روی پکیججدیدسیاسی

برایما؛ روانآشفته
آنها برای بیشتر لایک

ملی روستای نخستین بسک؛
ایران ابریشمکشی

سیما مدیران اشتباه سیاستگذاریهای به نگاهی

رفتند که آنها

پروین: علی

است اشتباه تیمملی به بازگشتکیروش

چرخه معیوب رابطه قطعه ساز و خودروساز؛

 دودی که به چشم 
مشتری می رود

2

4

6

5

7

3

شماره 1227 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان

به
شن

هار
24چ

03
1401

با سلام خد مت امام عصر)عج(



2
چهارشنبه25  خرداد 1401/   سال سوم  /   شماره 1227

Vol.3.No.1227/ June .15.2022

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ت
اس

سی

 خبر مهم اتحادیه اروپا از نزدیکی
 به توافق در وین

ســخنگوی مســئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا با اشاره به اینکه مســائل کمی برای 
دســت یابی به توافق نهایی در وین باقی مانده تصریح کرد که حل وفصل آن ها نیازمند حسن 

نیت و اراده سیاسی است.
پیتر استانو روز سه شنبه در نشست خبری با اصحاب رسانه در بروکسل درباره آخرین وضعیت 
مذاکــرات وین گفت: نماینده عالی )اتحادیه اروپا( به عنوان هماهنگ کننده برجام به تماس 
با مشارکت کنندگان و ایالات متحده ادامه داده است تا روند مذاکرات رو به جلو حرکت کند 

و گفت وگوهای وین از سرگرفته شود تا سریعا توافق حاصل شود.
وی افزود: اقدامات زیادی تاکنون صورت گرفته و مسائل خیلی کمی باقی مانده که باید حل 

و فصل شود و نیازمند حسن نیت و اراده سیاسی است.
استانو به تعدد تماس های اخیر مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا با وزیر امور خارجه ایران 
اشاره کرد و گفت: همانطور که مشاهده می کنید تلاش ها در جریان است، ما خیلی نزدیک 

)به توافق هستیم( اما نمی توانم تاریخ دقیقی را ارائه کنم.
وی در پاسخ به سووالی درباره جزئیات مسائل باقی مانده گفت: همانطور که همواره در طول 
مذاکرات اعلام کردیم ما هماهنگ کننده )گفت وگوها( هستیم و باید به صورت دیپلماتیک و 
محرمانه رفتار کنیم. به همین خاطر درباره مواضع )طرف ها(، مسائل اختلافی و پیشرفت های 

حاصل شده نظر نمی دهیم.
سخنگوی مســئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا افزود: ما در تلاش هستیم که مشارکت 
کنندگان )در گفت وگوها( بتوانند درباره نحوه توافق ازســرگیری اجرای کامل برجام به توافق 

برسند و اجازه دهند که ایالات متحده به این توافق خیلی مهم بازگردد.
بــه گزارش ایرنا، مذاکرات با هدف رفع تحریم ها و از ســرگیری اجرای برجام پس از ماه ها 
گفت وگوهای فشــرده در وین، به دلیل تعصبات غلط و تعلل در تصمیم گیری ایالات متحده 

آمریکا به یک وضعیت بن بست کشیده شده است.
 دولت بایدن که مدعی رویکرد دیپلماســی در قبال ایران و تلاش برای بازگشــت به برجام 
اســت، تاکنون گامی در جهت نشان دادن حسن نیت خود برنداشته است. این درحالیست که 
دستیابی به توافق نهایی در وین، در انتظار تصمیمات سیاسی آمریکا در خصوص چند موضوع 

باقی مانده مهم و کلیدی است.
جمهوری اســلامی ایران همواره تاکید کرده است که برای رسیدن به توافقی خوب، قوی و 

پایدار در صورتی که طرف های غربی واقع بین باشند آمادگی دارد.

دیدگاه

 دولت از تجربه آنچه در دولت احمدی نژاد 
رخ داد استفاده کند

غلامرضا ظریفیان گفت: امید دارم آقای رئیســی تجربــه آنچه در دولت احمدی نژاد رخ داد 
استفاده کند و نتایج برخی تصمیم های آن دولت را به یاد بیاورد و با در نظرداشتن تمام اینها 

بهترین تصمیم را اتخاذ کند.
شــرایط در حوزه مذاکرات با صدور قطعنامه شــورای حکام علیه ایران و البته خاموش شدن 
دوربین های نظارتی آژانس از سوی ایران قدری مبهم شده است و مشخص نیست سرنوشت 

مذاکرات و برجام چه می شود؟
غلامرضا ظریفیان، فعال و تحلیلگر سیاســی، دربــاره این موضوع به »نامه نیوز« گفت: »در 
عرصه بین المللی برخی کشــورها تحت تأثیر رژیم صهیونیستی تمایل ندارند مسئله برجام به 
جمع بندی برســد به همین دلیل می بینیم که موانعی بر ســر راه مذاکرات ایجاد می شود. در 
داخل ایران هم از گذشــته نوعی نگاه منتقدانه ای نسبت به مذاکرات وجود داشته که با روی 
کارآمدن دولت آقای رئیســی این جریان قدرت یافته اند. باور آنها آن اســت که باید در قبال 
قدرت های جهانی با زبان قدرت ســخن بگوییم تا آنها نتوانند امتیاز بیشتری بگیرند. حاصل 

این دو نگاه در خارج و داخل کشور شرایط کنونی را ایجاد کرده است«.
او ادامه داد: »واقعیت این اســت که تجربه چندین  ســاله نشان می دهد نباید به هر دلیلی در 
عرصه دیپلماســی منفعل عمل کنیم؛ چه فضای دیپلماتیک ظالمانه باشــد یا نه. البته امروز 
تا حدی بســیاری از مســئولان همین نگاه را دارند و حتی آنان که در دولت آقای روحانی 
انتقادهای شــدیدی مطرح می کردند، امروز دریافته اند که باید بــا زبان دیپلماتیک با جهان 

سخن گفت«.
این فعال سیاســی همچنین بیان کرد: »تصور من این اســت که اگر ما از تمام ظرفیت های 
کشور و نظام استفاده کنیم و اراده ای برای به نتیجه رسیدن مذاکرات داشته باشیم، می توانیم 
موضوع را به بهترین شــکل حل وفصــل کنیم. به هر حال همه باید بدانیم که مشــکلات 
اقتصادی داخلی زیاد اســت و راهی جز رفع تحریم ها وجود ندارد. امروز رژیم صهیونیستی از 
تمام امکانات خود اســتفاده می کند تا مذاکرات به نتیجه نرسد؛ در این شرایط ما باید بدانیم 
که اگر می خواهیم این رژیم به خواســته اش نرسد و اگر تمایل داریم وضعیت اقتصادی مان 

مطلوب شود، باید شرایط را به نفع خودمان تغییر دهیم«.
ظریفیان در پایان گفت: »به هر حال امیدوارم دولت آقای رئیسی از تجربیاتی که در دو دولت 
قبل یعنی دولت های آقایان روحانی و احمدی نژاد وجود داشــت، استفاده کند. امید دارم آقای 
رئیســی تجربه آنچه در دولت احمدی نژاد رخ داد استفاده کند و نتایج برخی تصمیم های آن 

دولت را به یاد بیاورد و با در نظرداشتن تمام اینها بهترین تصمیم را اتخاذ کند«.

ایران از مذاکرات فرار نمی کند؛

پکیج جدید سیاسی روی میز 
وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران با 
بیــان این که ما از گفت وگــو و مذاکره فرار 
نخواهیــم کرد، گفت: ایران برای رســیدن 
به توافق خــوب، قوی و پایــدار از منطق 
دیپلماسی و مذاکراتی فاصله نخواهد گرفت.

ابراز  دیپلماســی ضمــن  رئیس دســتگاه 
خرسندی از میزبانی همتای پاکستانی اظهار 
داشــت: روابط عمیق و ریشه دار دو کشور 
بزرگ در دنیای اســلام در طول ۷5 ســال 
گذشته سرشــار از لحظات امیدبخش بوده 
اســت. در دولت جدید مناسبات را در جهت 
توسعه مناســبات رقم زدیم. مفتخر هستم 
اولیــن وزیر خارجه بودم کــه انتخاب آقای 
زرداری را که بیشــتر در کشــور ما به آقای 

بوتو معروف است تبریک گفتم.
وزیر امــور خارجه بیان کرد: در کشــور ما 
خاطرات زیادی از ســفر مادر شهیدشان در 
دوره مسؤولیت شــان به ایران داشتیم. یک 
آلبوم عکس از زیارت شــهید خانم بی نظیر 

بوتو و تشــریف فرمایی ایشان به مرقد امام 
نور و رحمت امام رضا )ع( است را به ایشان 

هدیه می دهم.
امیرعبداللهیــان خاطرنشــان کــرد: امروز 
درباره مناســبات دوجانبــه در ابعاد مختلف 
همکاری ها از حوزه هــای مرزی، پایانه ها و 
توسعه تجارت محلی و همکاری های استانی 
تا اتخاذ رویکردها و مواضع مشترک سیاسی 
بین دو کشور گفت وگو کردیم. در خصوص 
گردشگری،  فرهنگی،  همکاری های  توسعه 
ســازمان های منطقــه ای و بین المللــی و 
حوزه های سیاســی و اقتصــادی گفت وگو 

کردیم.
وی گفــت: در دو حــوز ه بحــث صادرات 
گاز از ایــران به پاکســتان و افزایش میزان 
صادرات برق ایران به پاکســتان و یا سوآپ 
برق به پاکســتان گفت وگو کردیم. علیرغم 
تحریم های آمریکا مکانیسم هایی هست که 

این همکاری ها را ارتقا دهیم.

وزیر خارجه بیان کــرد: آخرین تحولات در 
افغانستان، اوکراین، یمن و فلسطین را مورد 
بحث و بررســی قرار دادیم. مخالف جنگ 
در اوکراین هســتیم و بین اوکراین و روسیه 
تــلاش می کنیم بحران اوکراین در مســیر 
مذاکره و راه حل سیاسی پیش برود با درک 

بانیان و ریشه های اصلی این بحران.
امیرعبداللهیان خاطرنشــان کرد: بر تشکیل 
دولــت فراگیر با مشــارکت همــه اقوام در 
افغانســتان تأکید داریم و عــلاوه بر اینکه 
بــا هیأت حاکمــه موقت افغانســتان یعنی 
طالبــان مناســبات لازم را بــه دلیل مرز 
مشترک و همســایگی حفظ کردیم، ارتباط 
علنی و آشــکار و رســمی خــود را با همه 
اطراف در افغانســتان پیگیــری می کنیم و 
به هیأت حاکمه موقت افغانســتان گفته ایم 
تشــکیل دولت فراگیر راه حــل برون رفت 
از چالش های موجود در افغانســتان اســت. 
امیدواریم افغانستان در مسیر صلح، آرامش 

و ثبات قرار بگیرد.
وی درباره بحران یمــن نیز افزود: در یمن 
از ادامه برقراری آتش بس در یمن حمایت 
کرد و بر لغو کامل محاصره انسانی در یمن 
تأکید داریــم و گفت وگوهای یمنی - یمنی 
را تشــویق می کنیم. فلسطین در دستورکار 
گفت وگوهای ما قرار داشــت و نســبت به 
تشــکیل دولت واحد فلســطینی در سراسر 
ســرزمین فلســطین به پایتختی قدس در 
ایران تأکیــد داریم و امیدواریم نســبت به 
اقدامات تحریک آمیزی که رژیم نامشــروع 
اســرائیل اتخاذ می کند از وحدت رویه بین 

امت اسلامی برخوردار باشیم.
وزیر خارجه به قطعنامه اخیر صادر شــده در 
شورای حکام آژانس نیز اشاره کرد و اظهار 
داشــت: چگونگی برخورد ایران با قطعنامه 
صادره از ســوی آژانس و رونــد ادامه و یا 
توقف مذاکرات اســت. ایــران هیچ گاه از 
میز مذاکره فرار نکرده و معتقدیم مذاکره و 

دیپلماسی بهترین راه برای رسیدن به نقطه 
پایانی توافق است. ما گام های مهمی را در 
ماه های گذشته در مذاکراتی که آقای باقری 
با مورا و کشــورهای 1+۴ در وین داشــتند 
و تبــادل پیام ها در این مــدت بین ایران و 
آمریکا انجام شد اثبات کردیم اهل گفت وگو 
و منطق و رســیدن به توافقی خوب، قوی و 

پایدار هستیم.
وی ادامه داد: در پنجشــنبه گذشته علیرغم 
آمریکایی  پیام هــا، ولی طــرف  اســتمرار 
برای اعمال فشــار بر ایران و اخذ امتیاز در 
مذاکره غیرمســتقیم قطعنامه ای را ارائه داد 
و علیرغم اینکه آمریکا گفت قطعنامه خالی 
از محتواســت. ما پکیج سیاسی جدیدی را 
روی میز گذاشــتیم ولی آمریکا پذیرفت و 
بر تصویب قطعنامه تأکید داشت. ایران هم 
افزایش فعالیت های هسته ای خود  به  اقدام 
که قبــل از صدور قطعنامه به آژانس اطلاع 

داده شد، کرد.

بینالملل

وزیر کار رفت

سایه استعفا بر سر وزیر صمت
جواد مرشدی 

وزیر صمت متاسفانه نتوانسته وظایفش را خوب انجام دهد و به 
نظرم می آید که اگر ایشــان هم جای خودش را به فردی آگاه 
تر بدهد ، بهتر اســت .فقط ادم خوب بودن کافی نیســت ،یک 

وزیر باید کارشناس ، قوی و تجربه آموخته باشد و بتواند ببُرد
از ابتدای کار دولت آقای رئیســی نقد هایی به وزیر رفاه کابینه 
ایشــان وارد بود ،از بحث انتصابات گرفتــه تا کمک میلیاردی 
غیرقانونــی به یک برنامه تلوزیونــی که خود ، پیش از وزارت ، 
از داوران همان برنامه بود. اخراج گســترده مدیران ارشد وزارت 
تعــاون ، کار و رفــاه اجتماعی و انتصاب افراد ناکارشــناس و 
سیاستگذاری ها و تصمیمات جنجال برانگیز درباره افزایش مزد 
سالانه کارگران و حقوق بازنشستگان که برخلاف ارقام جذاب 
، پشــت سد واقعیت های اجرایی ماند و بخشی از ذینفعان را به 
خیابان ها کشــاند و اعتراضات خیابانی به راه انداخت ، دلایلی 
بود که ادامه کار او را نه فقط برای مجلس بلکه برای دولت هم 
، ناحوشــایند و ناممکن کرد و سرانجام وزیر جوان که با وعده 
ها و شــعارهای باور نکردنی مانند ایجاد اشتغال با یک میلیون 
تومان بر مســند یکی از مهم ترین وزارتخانه های کشور تکیه 
زده بود . ناچار به استعفا شد و در حالی که دیشب ، خبر استعفای 
خود را »شــایعه« اعلام کرده بود ، امروز ، متن اســتعفای خود 

را رسانه ای کرد.
اکنــون ، پس از وداع گریزناپذیر عبدالملکی با پاستورنشــینان 
، ســوال اصلی افکارعمومی و کارشناســان این اســت که آیا 
اصلاح کابینه ، با رفتن وزیر کار متوقف می شــود یا این رخداد 
، حلقه اول از زنجیره کنار گذاشتن وزرای ناکارآمد بویژه در تیم 

اقتصادی رئیسی است ؟
این سوالی بود که خبر آنلاین در گفت و گو با اسدالله بادامچیان 

دبیر کل حزب موتلفه اسلامی مطرح کرد:
امروز خبر استعفای وزیر تعاون ،کار و رفاه اجتماعی 
رسانه ای شــد،با اینکه هنوز یکسال از عمر دولت 
ســیزدهم نمی گذرد آیا زمان این استعفا را مناسب 

می دانید؟
استعفای یک وزیر ، تصمیم شخصی خود اوست و ما نمی توانیم 
بگوییم چرا اســتعفا داده یا نداده است ، شخصی وزرات را می 
پذیرد که کاری انجام دهد و بعد به این نتیجه می رســد که یا 
نمی تواند یا نمی شــود و یا از همراهی لازم برخوردار نیســت. 
اگــر وزیر ، واقع بین باشــد در چنین مواقعی، وقت را تلف نمی 
کند .من آقــای عبدالملکی را فرد متدینی مــی دانم و بنظرم 
این اقدامی که انجام داده ، لابد بر اســاس وظیفه تشــخیص 

داده است .
طبعا اگر این استعفا بر اساس وظیفه بوده باشد نزد خدا ، ماجور 
اســت همچنان که پذیرش وزارت هم چنانچه بر اساس وظیفه 
بوده است نزد خدا ، ماجور است .امیدواریم کس دیگری هم در 
اجرای مسئولیت خود ، احســاس می کند اگر کنار برودند، فرد 
لایق تری جای او خواهد آمد این کار را انجام دهد و راه را برای 

شایسته ترها ، باز کند.
سال 135۹ وقتی با مرحوم آیت الله شهید بهشتی ، شرح وظایف 
حزب را می نوشــتیم وقتی به بحث وظایف عضو و مســوولین 
رســید آقای بهشــتی فرمودند شــما این را در شــرح وظایف 

جمهوری اســلامی اضافه کنید که در این حزب هر مســئولی 
وقتی احســاس کرد ، فردی ، بهتر از او می تواند این مسوولیت 
که مربوط به همه جامعه اســت را انجام بدهد ، صمیمانه کنار 
بــرود و از اصلح ، دعوت می کند که بیاید و مســئولیت کار را 
برعهده بگیرد و خودش هم صمیمانه با او همراهی می کند.اگر 
آقای عبدالملکی هم با این مبانی و نگرش ، اســتعفا داده باید 

از ایشان متشکریم.
مســاله دوم ارزیابی کار ایشان اســت ، ارزیابی کار ایشان طبعا 
بستگی به کســانی دارد که روی آن کار کردند , اما آن چیزی 
که مجموعا به دست آمد ایشان آن برُد لازم را نداشت و پذیرش 
اســتعفاء ایشان از طرف ریاســت محترم جمهوری اقدام بسیار 
شایســته و بدون رودرواسی اســت .غیر از مسئله باند گرایی و 
نظیر آن یکی از مشــکلاتی که این سالها داشتیم همین مساله 
رودرواســی ها بوده است و لذا پذیرش اســتعفاء ایشان نیز کار 
صحیحی اســت . مهم تر از استعفا ایشــان ، مسئله انتخاب و 
انتصاب جانشــین شایســته اوســت و امیدوارم انشالله کسی 
جایگزین وی شــود به مســائل کار ،کارفرما ، کارگر، شــرایط 
روز ،مسایل معیشــت جامعه کارگری ، مسئله تولید و صادرات 
و پیشــرفت مســلط و قوی باشــد و بتواند با قدرت پیش رود. 
امیدواریم که آقای آیت الله رییســی بعــد از این تجربه ای که 
بدست آوردند این بار انتخاب بعدی ایشان یک فرد کاربر و قوی 

و کارامد و آگاه و آشنا باشد.
روز گذشــته شایعه اســتعفا وجود داشت و رئیس 
کمیســیون اجتماعی مجلس به ضرس قاطع آن را 
تکذیب کرد ،ســخنگوی دولت هــم همینطور و در 
نهایت آقای عبدالملکی هم در اینســتا گرام آن را 
کذب خواندند .نکتــه اینکه در حالی این تکذیب ها 
صورت گرفت که آقای بهادری جهرمی امروز گفتند 
این استغفا دیروز مورد موافقت رئیس جمهور قرار 
گرفته اســت .این نحوه اطلاع رسانی را صحیح می 

دانید،آیا این بازی با افکار عمومی نیست؟
چرا فقط همین ابعاد منفی را می بینید،یک کسی تا دیشب کار 
می کرده و نمی خواســته کنار برود، دیشب نماز شب خوانده و 
در نماز شــب به این نتیجه رســیده که یک نفر بهتر از او می 

تواند وزارتخانه را اداره کند و صبح آمده واســتعفا داده است ،آیا 
این اشکال دارد .

امــروز وزیر صمت هــم اولیــن کارت زرد دولت 
سیزدهم را از مجلس گرفت و در مجموع نیز تعداد 
وزرای مورد انتقاد بهارستان نشینان ، بویژه در تیم 
اقتصادی ، افزایش جهشی داشته است . بانوجه به 
روند موجود آیا احتمال استعفا ، برکناری یا استیضاح 

وزیر دیگری وجود دارد؟
بلــه قطعا من معتقدم که وزیر محتــرم صمت با احترامی که 
خدمت ایشان دارم اما نتوانسته در مسایل حوزه ماموریت خود 
، اعــم از معــادن ، بازرگانی ، صنایع ، خــودرو و ... عملکرد 
خوبی داشته باشد . به عنوان نمونه ، اگر کیفیت خودرو پایین 
اســت وزیر بعد از انتصاب باید سعی کند کیفیت را بالا ببرد. 
در مســاله گرانی ها نیز طبعا وزیر صمت نباید اجازه دهد که 
گرانی های بی مورد ، مردم را تحت فشار قرار دهد . لذا بنده 
معتقدم که وزیر صمت متاســفانه نتوانسته وظایفش را خوب 
انجام دهد و به نظرم می آید که اگر ایشان هم جای خودش 
را بــه فردی آگاه تر بدهد ، بهتر اســت .فقط آدم خوب بودن 
کافی نیست ،یک وزیر باید کارشناس ، قوی و تجربه آموخته 
باشــد و بتواند ببُرد ،مخصوصا با شــبکه هایی که هم از نظر 
نفوذ خارجی برای تضعیف دولت برقرار است و هم از نظر رقبا 
داخلــی دولت . بعضی ها هم در دولت خیلی خوب کار کردند 
و همانطور که آقا فرمودند باید قدر شناســی کرد. به نظر من 
از جناب آقا ی وزیر بهداشــت و آموزش پزشکی باید قدردانی 
شــود و ما هم تقدیر می کنیم که ۷00 نفر فوتی کرونا را به 
صفر نفر رســاند و اوضاع را عادی کرد ،باید ما قدرشناس این 
خدمات باشــیم .دولت آقای رییسی در بخش های گوناگون 

موفق عمل کرده است .
در بحث گرانی های اخیــر و نارضایتی مردم دولت 

باید چه اقدامی انجام دهد ؟
در بخش اقتصاد و گرانی ها معتقدم که آقای رئیسی باید بانیان 
این مشــکلات تغییر دهد ولو اینکه خیلــی هم آدمهای خوبی 

باشند .
نظرتان در مورد عملکرد وزیر اقتصاد چیست؟

بنظــر من اقای خاندوزی توانســته وزرات اقتصاد را اداره کند. 
اتفاقا ایشان به نظر من جزو کسانی است که با تجربیاتی که به 
دســت آورده و با نیروهای خوبی که برگزیده، می تواند مسائل 
اقتصاد کلان را به خوبی حل کند.البته نکته مهم مسئله مالیات 
هاست که اگر ایشــان بتواند یک سیستم صحیح مالیاتی را در 
کشور برقرار کند که جلوی فرار های مالیاتی گرفته شود ، قطعا 

، وزیر بسیار خوب و موفقی خواهند بود .
چندی پیش آقای ولی اســماعیلی رئیس کمیسیون 
اجتماعی مجلس از تشکیل یک کمیته جهت بررسی 
عملکرد وزیر تعــاون ،کار و رفاه اجتماعی خبر داده 
بود ،نقش این کمیته را در این اســتعفا چگونه می 

بینید؟
من از تشکیل این کمیته اطلاعی ندارم ،اما در حال فعال کردن 
فراکسیون موتلفه هســتیم. در این دوسال ما سعی کردیم یک 

مقدار فراکسیون را آرام بگذرانیم .
چرا ؟

بخاطــر مســائل گوناگون و تشــکیل دولت جدیــد و مجلس 
.در بحثی که این هفته داشــتیم من در مجموع هیات رئیســه 
فراکسیون عرض کردم که یکی از کارهای واجب شما این است 

که نظارت و ارزیابی کنید ،دنبال آسیب شناسی نباشید.
چرا مگر آســیب شناســی ایــرادی دارد ؟ بعد از 
آسیب شناسی می توان راهکار جهت مرتفع کردن 

مشکلات ارایه کرد ...
آســیب شناســی خیلی خوب اســت اما وقتی آدم نگاه آسیب 
شناســایی را دنبال می کند طبعا فقط نکات منفی آن آســیب 
را می بیند ،ارزیابی این اســت که نقاط قوت و ضعف یک وزیر 
را بررســی کنیم .در ایران در مجموعه وزرایی که هستند خیلی 
نقــاط منفی نداریم )نمی گویم اصــلا نداریم چرا که بعضی ها 
در گذشــته داشــته اند (اما اینکه واقعا نخواهند کار کنند بعید 
اســت ،حالا یا توان مدیریت زیر مجموعه خود را نداشــته اند . 
بهتر اســت بعنوان نمایندگان ملت در این زمینه بررسی کنند و 
وزرایی که نقاط قوت دارند را تشــویق کنند کار کنند و آنهایی 
که نیازمند کمک هستند به کمک شان برویم و اگر نقاط ضعف 
دارند با آنها صحبت شــود که اگر نتوانسته اید این کار را خوب 
انجام دهید گناه نکرده اید ،نشــده اســت وگرنه هر وزیری با 
هر سلیقه دوســت دارد که در مدیریت وزارت خود موفق باشد 
.نمایندگان مجلس باید اینکار را کنند اما اینکه الان چکار کرده 

اند من خبری ندارم.
اخیرا شمار نمایندگان منتقد دولت در مجلس زیاد تر 

شده است ،علت چیست؟
اینها همگی آیت الله رئیســی را قبول دارند ،کســی در کشور 
نیست که سلامت ،فعالیت ، دلسوزی و پُرکاری ایشان را انصافا 
قبول نداشــته باشــد .طبعا نمایندگان نظراتشان را می گویند و 
ما از اینکه کســی با حفظ احترام نظرش را بگویدنگرانی نداریم 
.الان وقتــی من در مــورد وزیر صمت صحبــت کردم قصدم 
جســارت به ایشان نیســت و با احترام می گویم وی نتوانسته 
موفق باشد ولی وزیر بهداشت که او هم وزیر همین دولت است 
را می گویم موفق بوده است . بنابراین ، معنای انتقاد از عملکرد 

یک وزیر ، ناهمراهی با رئیس جمهور محترم نیست .
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زاهدی وفا گزینه جایگزین عبدالملکی در وزارت کار

وضعیت برنج در حاشیه رایزنی برای لغو ممنوعیت واردات

ســخنگوی دولت از دو بار استعفای حجت الله 
عبدالملکــی، وزیــر کار و رفــاه اجتماعی خبر 
داد و گفــت: با قبول اســتعفای دوم توســط 
رییس جمهور، دکتر محمدهادی زاهدی وفا در 
وزارت کار و رفاه اجتماعی جایگزین ایشان شد.

بــه گزارش روزنامه »صیبح امروز« و به نقل از 
ایسنا، علی بهادری جهرمی  در نشست خبری 
با رســانه ها با اشاره به استعفای وزیر کار و رفاه 
اجتماعی، گفت: آقــای عبدالملکی دیروز برای 
دومین بار استعفا دادند که این بار مورد پذیرش 
رییــس جمهوری قرار گرفت و این اســتعفا با 
هدف خدمت رســانی به مــردم تقدیم رییس 
جمهوری شد که از تلاش مجاهدانه ایشان در 

این وزارتخانه تقدیر می کنیم.

وی افزود: ایشــان از دولت جدا نمی شوند و به 
عنوان مشاور رئیس جمهوری از ظرفیت ایشان 

استفاده میشود.
بهادری جهرمی با اشــاره به جایگزین وی در 
دولــت اظهار کرد: آقــای محمدهادی زاهدی 
به عنوان جایگزین ایشــان در نظر گرفته شده 
اســت که برای ایشــان نیــز آرزوی موفقیت 
می کنیم. ایشان پیش از این تعامل و همکاری 
نزدیکی با دولت داشــته انــد. معاون اقتصادی 
وزیر اقتصاد، عضویت در شــورای عالی دفاع و 
تامین اجتماعی عضویت در ستاد تنظیم بازار و 
... برخی از ســوابق سرپرست وزارت کار و رفاه 

اجتماعی است.
محمدهادی زاهــدی وفا متولد ســال 13۴2 

در تهــران اســت. او دکترای اقتصــاد خود را 
در ســال 1380 با پایاننامه »رشد درونزا؛ یک 
مدل جســتجوی پیاپی برای فن آوریهای جدید 
با کاربرد در تجارت بین الملل از دانشــگاه اتاوا 

کانادا تکمیل کرد.
در ســوابق مدیریتی زاهدی وفا ریاست مرکز 
تحقیقــات دانشــگاه امام صــادق)ع(  1382 
-1380، ریاســت دانشــکده معارف اسلامی و 
اقتصاد دانشــگاه امام صادق)ع( 1382 -13۹۴ 
و معاونت امور اقتصادی وزارت امور اقتصادی و 

دارایی 138۴ -   1388  ثبت است.
وی هم چنین نماینده وزارت اقتصاد در شوراها 
و کمیســیونهای تخصصی از جمله شــورای 
عالــی تحقیقات و فن آوری )عتف(،  شــورای 

اقتصاد،  کمیسیون اقتصادی دولت، شورای پول 
و اعتبار،  شــورای عالی انرژی،  کارگروه ویژه 
نفت،  شــورای عالی توسعه صادرات غیر نفتی،  
ستاد تنظیم بازار، ســتاد تدابیر ویژه اقتصادی 
شورای عالی امنیت ملی،  کارگروه طرح تحول 
اقتصادی،  شــورای عالی تدوین برنامه پنجم،  
شــورایعالی رفاه و تامین اجتماعی،  شــورای 
آمایش سرزمین، شورای عالی آمار، کمیته ملی 
اهداف توســعه هزاره و کارگروه تدوین ضوابط 

حمایت از صادرات غیر نفتی بوده است.
او همچنین عضو هیات مدیره شــرکت سرمایه 
گذاری تامین اجتماعی)شستا(  138۹ -13۹2، 
رییس هیات مدیره هلدینگ صنایع نوین 13۹0 
-13۹2، رییــس هیــات مدیــره رایتل 13۹0 

-13۹2، رییس اندیشکده اقتصاد مرکز الگوی 
اسلامی  ایرانی پیشرفت منصبوب رهبر انقلاب 
از ســال 13۹0 تاکنون،  معاون طرح و برنامه 

دانشگاه امام صادق )ع( 13۹8 بوده است.
اقتصادی  زاهدی وفا در دولت سیزدهم، معاون 

معاونت اول رییس جمهور را بر عهده داشت.

طبق گزارش های رســمی، افزایش قیمت برنج 
ایرانی تا مرز 12۷ درصد رســیده است، روندی 
که رایزنی ها برای لغو ممنوعیت واردات برنج را 

افزایش داده است.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از ایســنا، افزایش قیمت برنج ایرانی و البته با 
سرعتی کندتـر برای برنج وارداتی از نیمه دوم 
ســال گذشته شروع شــد و قیمت برخی انواع  
برنج ایرانی تا مــرز 100 هزار تومان هم پیش 

رفت.
این روند البته در ســال جاری نیز ادامه داشته 

اســت، گزارش مرکز آمار ایران نشان می دهد 
که در اردیبهشــت ماه، هر کیلــو برنج ایرانی 
 تا بیــش از ۹0 هزار تومان هــم قیمت خورده 
اســت، در حالی که متوسط قیمت این کالا در 
اردیبهشت ســال گذشته حدود 3۶ هزار تومان 
بوده و در همین ماه در سال جاری به حدود 82 
هزار تومان رسیده است.  بر اساس این گزارش، 
برنج ایرانی نسبت به اردیبهشت پارسال 12۶.8 
درصد و نســبت به فروردین امسال ۷.۶ درصد 

گران شده است.
همچنین برنــج خارجی افزایش 3۴.5 درصدی 

قیمت نســبت به سال قبل دارد، هر کیلو از آن 
در اردیبهشت پارسال به طور متوسط حدود 2۴ 
هزار و ۶00 تومان بوده که در همین ماه امسال 
به حــدود 33 هزار و 200 تومان رســیده و تا 

بیش از 38 هزار تومان هم قیمت خورده است. 
افزایش قیمت برنج خارجی نسبت به فروردین 

سال جاری 3.3 درصد بوده است.
این در حالی اســت که یکی از ابزار تنظیم بازار 
برنج، جریان واردات آن محســوب می شود که 
در سال های اخیر کم حاشیه نیز نبوده است. در 
ابتدای مردادماه تا پایان آبان  هر سال، براساس 
مندرجــات ذیل یادداشــت های کتاب مقررات 
صــادرات و واردات، جهت حمایت از محصول 
داخل،  ممنوعیت فصلــی واردات برنج اعمال 
و بعــد از چهار ماه لغو می شــود، در این فاصله  

ترخیص آن از گمرک ممنوع است مگر شرایط 
خاص تعریف شده باشد.

سال گذشــته با توجه به کاهش واردات و نیاز 
داخل، واردکنندگان خواســتار لغــو ممنوعیت 
واردات شدند، حتی گمرک ایران طی مکاتبه ای 
بــا وزارت صمت اعلام کرد کــه واردات برنج 
در وضعیت هشــدار قرار دارد و این ممنوعیت 
می تواند عاملی برای افزایــش قیمت برنج در 
بازار داخل باشد ولی به هر ترتیب وزارت صمت 
و ستاد تنظیم بازار با این موضوع موافقت نکرد 

و ممنوعیت اعمال شد.

مجلس اولین کارت زرد را به دولت 
سیزدهم داد

نمایندگان مجلس شــورای اســلامی از 
توضیحــات وزیر صمت دربــاره گرانی 
قیمت کالاها قانع نشدند و به وی کارت 

زرد دادند.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از مهر، در جلســه علنی روز گذشته 
مجلس شــورای اسلامی ســوال محمد 
وحیدی از سیدرضا فاطمی امین مبنی بر 
ضعف عملکــرد وزارت صمت در کنترل 

قیمت کالاها در دستور کار قرار گرفت.
پس از ارائه توضیحات وزیر صمت، نماینده ســوال کننده گفت: این ســوال پنج ماه پیش در 
کمیســیون مربوطه مورد بحث و بررسی قرار گرفت و وزیر صمت قول داد این مشکلات را 

حل کند اما حل نشد.
نماینده مردم بجنورد در مجلس شــورای اســلامی تصریح کرد: با توجه به اینکه اقدامی در 
این زمینه انجام نشــد و به احترام به 3۷ نماینده دیگری که این طرح ســوال را امضا کردند، 
بنده از پاســخ های وزیر قانع نمی شوم و خواستار آن هستم توضیحات وی به رأی نمایندگان 

گذاشته شود.
نمایندگان مجلس شــورای اســلامی با ۹1 رأی موافق، 1۴1 رأی مخالف و 10 رأی ممتنع 
از مجموع 2۴۶ نماینده حاضر در جلســه علنی پاســخ های فاطمی امین به علت عدم کنترل 
قیمت ها را قانع کننده ندانستند و به این ترتیب مجلس اولین کارت زرد را به دولت سیزدهم 

داد.

وعده عرضه مرغ با ارز نیمایی در آینده نزدیک
مدیرعامل اتحادیه سراســری مرغداران گوشــتی گفت: از حدود 10 روز آینده مرغ هایی که 

تولید آنها با ارز نیمایی انجام شده وارد بازار خواهند شد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از مهر، حبیب اســدالله نژاد با اشــاره به اینکه 
تسهیلات بانکی که قرار بود بعد از حذف ارز ۴200 تومانی و اصلاح نظام یارانه ای در اختیار 
تولید کنندگان قرار بگیرد، فقط 30 درصد قیمت تمام شــده تولید را تشکیل می دهد، گفت: 
با توجه به اینکه شــرایط تولید در صورت حفظ قیمت فعلی مرغ و ورود مرغ با ارز نیمایی از 
اواخر هفته بعد اقتصادی نیســت و تولید کنندگان در زیان ده خواهند شد، تسهیلات مذکور 
جنبه حمایتی ندارد و فقط برای جبران زیان می تواند مورد اســتفاده قرار گرفته و مرغدار را 

مقروض سیستم بانکی نگهدارد.
مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی تصریح کرد: علاوه بر این قرار بود در پرداخت 
تســهیلات استعلام گرفته نشود و بدهی های قبلی به صورت فریز شده باشد اما وزارت جهاد 
کشــاورزی و بانک ها به تعهــدات خود در این زمینه عمل نکردنــد و به همین جهت تولید 

کنندگان نیازمند تسهیلات برای استمرار تولید قادر به دریافت این تسهیلات نیستند.
اسدالله نژاد در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اینکه از حدود 10 روز آینده مرغ هایی 
که تولید آنها با ارز نیمایی انجام شده وارد بازار خواهند شد، اظهار داشت: با این شرایط قیمت 
تمام شده تولید هر کیلوگرم مرغ زنده بین نزدیک به 50 هزار تومان است که حدود ۶0 درصد 

با نرخ فعلی آن در بازار فاصله دارد.
وی با اشــاره به اینکه در حال حاضر قیمت عرضه مرغ زنده 30 هزار تومان است، گفت: اگر 
قیمت های بازار واقعی نشــود تولید کنندگان زیان می کنند و تولید مرغ در کشــور با آسیب 

بسیار جدی مواجه خواهد شد.

تمدید مهلت تسلیم اظهارنامه مالیاتی 
اشخاص حقیقی تا ۱۵ تیرماه

سازمان امور مالیاتی کشور اعلام کرد که 
مهلت تسلیم اظهارنامه مالیاتی اشخاص 
حقیقی تا 15 تیرماه با اخذ مجوز قانونی 

تمدید شد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از ســازمان امور مالیاتی کشور، در 
جلسه چهار ســاعته با حضور وزیر امور 
رؤســای کمیسیون  دارایی،  و  اقتصادی 
اقتصادی و فراکسیون اصناف و تعدادی 

از نمایندگان مجلس شــورای اسلامی، رئیس کل ســازمان امور مالیاتی، رئیس اتاق اصناف 
کشور و بیش از 50 تن از رؤسای اتحادیه های صنفی تهران و استان ها برگزار شد، مقرر شد تا 
مهلت تسلیم اظهارنامه مالیاتی اشخاص حقیقی تا 15 تیرماه با اخذ مجوز قانونی تمدید شود.

ســازمان امور مالیاتی نسبت به رســیدگی به اعتراضات اصناف در خصوص ضرایب فعالیت 
رسته های صنفی منتشره از سوی آن سازمان با قید فوریت اقدام خواهد کرد.

اصنافی همچون نمایشــگاه های اتومبیل، نمایندگی های بیمه، کافی نت ها، حق العمل کاران 
و… که واریزی پوز آنها لزوماً نشــان دهنده فروش آنها نیست، از طریق اتحادیه های مربوط 
لوح فشــرده فروش اعضای خود را به ســازمان امور مالیاتی تحویل نمایند.بر اســاس این 
اطلاعیه، رونوشــت کلیه بخشنامه های ســازمان از طریق اتاق اصناف ایران در اختیار کلیه 
اعضای اتحادیه های صنفی قرار گیرد.کمیته ای متشــکل از رؤســای اتحادیه های صنفی در 
استان ها، مدیران کل مالیاتی استان ها و نمایندگان منتخب فراکسیون اصناف مجلس شورای 
اســلامی به اعتراضات واحدهای صنفی رسیدگی خواهند کرد.ادارات کل امور مالیاتی با قید 
فوریت نســبت به شکایات واحدهای صنفی در خصوص اطلاعات مالی ثبت شده از آن ها در 

سامانه های سازمان یا مبالغ مالیات مقطوع تعیین شده رسیدگی خواهند کرد.

 موافقت سازمان برنامه با پرداخت وام
 ۲۰۰ میلیونی مسکن روستایی

رئیس بنیاد مســکن انقلاب اسلامی از 
دســتور رئیس جمهور و موافقت سازمان 
برنامــه و بودجــه با پرداخــت وام 200 
میلیون تومانی مســکن روســتایی خبر 
داد.به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و 
به نقل از ایســنا، اکبر نیکزاد اظهار کرد: 
اخیرا در نشستی که با آیت الله رئیسی - 
رئیس جمهور در جریان بازدید از استان 
چهارمحال و بختیاری داشــتیم مســاله 

وقفه ایجاد شده در نوسازی واحدهای روستایی مطرح شد.نیکزاد افزود: بنده در آن جلسه به 
رئیس جمهور گفتم که علت تاخیر ساخت واحدهای روستایی عدم پرداخت وام 200 میلیون 
تومانی مسکن روستاییان اســت.رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی گفت: رئیس جمهور به 
آقای اسماعیلی، مسئول دفتر خود دستور داد که جلسه فوری در این خصوص برگزار شود که 
دو شب قبل برگزار شد.نیکزاد ادامه داد: در آن جلسه رئیس جمهور، مسئولان سازمان برنامه 
و بودجه، مسئولان وزارت راه و شهرسازی و بنده حضور یافتیم که دکتر رئیسی دستور دادند 
تســهیلات 200 میلیون تومانی با نرخ سود 5 درصد ساخت مسکن روستایی هرچه سریعتر 
پراخت شود که سازمان برنامه و بودجه نیز موافقت کرد.رئیس بنیاد مسکن تاکید کرد: احتمالا 
تا پایان هفته جاری دستورالعمل پرداخت وام 200 میلیون تومانی مسکن روستایی به بانکها 
ابلاغ می شــود.بنابراین گزارش 25 آبان ماه سال گذشــته در جلسه  شورای عالی مسکن با 
حضور رئیس جمهور تسهیلات ساخت مسکن روستایی از 100 به 200 میلیون تومان افزایش 
یافت که تا کنون به دلیل عدم موافقت سازمان برنامه و بودجه با ارایه ضمانتنامه مابه التفاوت 

نرخ سود 5 درصد تا 18 درصد، معطل مانده است.

خبر

چرخه معیوب رابطه قطعه ساز و خودروساز؛

 دودی که به چشم مشتری می رود
یکی از عمده مشکلات صنعت خودروسازی 
کشــور، مســاله مربوط به وضعیــت تأمین 
قطعات و روابط خودروساز با قطعه ساز است.

به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از مهر، در واقع به دلیل عدم شــکل گیری 
رابطه تجاری درســت و عدم رشد و توسعه 
صنعت خودروســازی، مبحثی تحت عنوان 
مجموعه سازی در کشــور ما شکل نگرفته 
اســت و در حال حاضر خودروســازان برای 
دریافت قطعات مورد نیاز خود با قطعه سازان 

بی شماری در ارتباط هستند.
فاطمی امیــن وزیر صمت از روز نخســت 
سکانداری این مساله را مورد توجه قرار داد و 
اعلام کرد که برای اصلاح روابط قطعه ساز 
با خودروساز و شکل گیری مجموعه سازی، 

برنامه ریزی خواهد کرد.
البته آنطور که کارشناسان و فعالان صنعتی 
می گویند، شــکل گیری مجموعه سازی با 
دستور و بخشنامه شدنی نیست بلکه باید با 
رفع موانع و بهبود و رشد صنعت خودروسازی 
و قطعه ســازی، شرایط را به صورت طبیعی 
به سمتی هدایت کرد که خودروساز و قطعه 
ســاز خودشــان تمایل به مجموعه سازی 

داشته باشند.
با دستور نمی توان مجموعه سازی کرد

در این ارتباط اصغر خسروشاهی نایب رئیس 
هیــأت مدیره انجمن ســازندگان قطعات و 
مجموعه های خودرو کشور در مورد اصلاح 
روابط قطعه ســاز با خودروســاز و شــکل 
گیری مجموعه سازی در صنعت خودرو که 
مــورد تاکید وزیر صمت اســت، اظهار کرد: 
سالهاســت هر وزیر و مســئول جدیدی به 
حوزه صمت وارد می شود موضوع تی ار وان 
را مطرح می کند که یک سری تی ار وان با 
قطعه سازان و مجموعه سازان بزرگ ایجاد 
کنند. ایجاد تی ار وان با دســتور امکان پذیر 
نیســت بلکه باید شرایط طبیعی خود را طی 
کند تا ایجاد شود؛ بنابراین تا شرایط طبیعی 
طی نشــود نمی توان به ایجاد تــی ار وان 
امیدی داشــت؛ این اتفاق هرگز به صورت 
دستوری نیفتاده است، قبلًا نشده، هم اکنون 

هم نمی شود.
وی افزود: یک زمانی تعداد تولید خودرو کم 
بود و خودروســاز با تک تک قطعه ســازان 
قرارداد منعقد می کرد و قطعات را می گرفت 
و مونتــاژ می کرد؛ هر چه تیــراژ خودرو بالا 

می رود طبیعتاً قطعه ســازان رشد می کنند و 
با هزاران قطعه  خودروسازان هم نمی توانند 
ساز در ارتباط باشند، خود به خود مسیر شکل 
می گیرد و یک سری مجموعه سازان و قطعه 
سازان بزرگ شکل می گیرند و قطعه سازان 
کوچــک زیرمجموعه آنها قــرار می گیرند و 
قطعه را به این مجموعه ها تحویل می دهند 
و آنهــا هم مجموعه را تحویل خودروســاز 

می دهند.
اگر خودروساز رشد کند، مجموعه سازی 

هم شکل می گیرد
خسروشــاهی گفت: این موضوع وابسته به 
میزان رشد خودروساز است؛ یعنی هر چقدر 
خودروســاز ما توســعه یابد و تیراژ تولید را 
افزایــش دهد طبیعتاً خود خودروســازان به 
این سمت می روند که با قطعه سازان بزرگ 
طرف شوند و قطعات را به صورت مجموعه 
بگیرنــد؛ به عنوان مثال داشــبورد از صدها 
با  قطعه تشکیل شده، خودروســاز می تواند 
یک قطعه ســاز بزرگ قرارداد ببندد تا کل 
مجموعه داشــبورد را مونتاژ کند و در قالب 
یک مجموعه به خودروساز تحویل دهد، در 
اینجا این قطعه ســاز بزرگ با قطعه سازان 
کوچک قرارداد می بندد و قطعات کوچک را 
تحویل گرفتــه و در قالب یک مجموعه به 

خودروساز می دهد.
نایب رئیس هیأت مدیره انجمن ســازندگان 
قطعات و مجموعه های خودرو کشــور ادامه 
داد: این مســاله در روند رشد صنعت خودرو 
کم کم شــکل می گیرد؛ در 20 سال گذشته 
قطعه ســاز بزرگ نداشــتیم اما به مرور که 
خودروسازی رشد کرد، برخی از قطعه سازان 
نیز بزرگ شــدند و به تدریج در حال تبدیل 
شدن به مجموعه ساز هستند؛ در کشورهای 
توســعه یافته همچون کره جنوبی، ژاپن و 
… نیز مجموعه ساز داریم اما این مجموعه 
ســازان با رشــد صنعت خودرو و بر اساس 
روابط تجاری شــکل گرفته اند و به صورت 
دستوری و با ورود وزارتخانه و دولت تشکیل 

نشده اند.
وی اظهــار کرد: روند مجموعه ســازی در 
خودروســازی و قطعه سازی باید به صورت 
طبیعــی طی شــود؛ در واقع هــر وقت که 
مشــکلات صنعت خودروســازی در کشور 
حل شــد، خود به خــود و به صورت طبیعی 

مجموعه سازی نیز شکل می گیرد.

قطعه ساز باید پتانســیل مجموعه سازی را 
داشته باشد

اینکــه صنعــت  مــورد  در  خسروشــاهی 
خودروسازی کشور چقدر با مجموعه سازی 
فاصلــه دارد، تصریح کــرد: در حال حاضر 
تعدادی قطعه ســاز بزرگ در کشــور داریم 
که مجموعه ســازی می کننــد منتهی باید 
خود خودروســازان به این طــرف بروند که 
بــا این مجموعه ســازان کار کنند نه اینکه 
وزارت صمت و یــا ای درو در این مورد به 
صورت دستوری ورود کنند؛ به عنوان مثال 
خودروســاز باید برای دریافت اکسل با یک 
شــرکت بزرگ قرارداد ببندد و این مجموعه 
ساز قطعات را از قطعه سازان کوچک بگیرد، 
مونتاژ کند و مجموعه اکسل را به خودروساز 

تحویل دهد.
وی ادامــه داد: البتــه قطعه ســاز هم باید 
پتانســیل مجموعه ســازی را داشته باشد؛ 
یعنی ســرمایه گذاری کرده و وضعیت تولید 
را بهبود بخشیده باشــد تا نظر خودروساز را 

به خود جلب کند.
نایب رئیس هیأت مدیره انجمن ســازندگان 
قطعات و مجموعه های خودرو کشور یادآور 
شــد: در واقع اگر قطعه سازان ما رشد کنند 
و خودروسازان نیز به ســمت افزایش تیراژ 
تولید و رفع موانع حرکت کنند، خود به خود 
مجموعه ســازی در صنعت خودرو شــکل 

می گیرد.
دولت نمی داند چه نقشی دارد

خسروشــاهی در مــورد نقــش دولــت در 
مجموعه ســازی، گفت: اشکال کار دولت ها 
در ایران این اســت کــه نمی دانند چه کاره 
هستند؛ در واقع دولت نمی داند سیاست گذار 
اســت یا باید در اجرا دخالت کند. گاهی هر 
دوی این مــوارد را تلفیق می کند یعنی هم 
سیاســت گذاری کرده و هــم اجرا می کند. 
در حالی که در هیچ کشــوری دولت در اجرا 

دخالت نمی کند.
دولت باید سیاست گذاری کند نه اجرا

وی تصریــح کــرد: ارتباط بین قطعه ســاز 
و خودروســاز یک ارتباط تجاری اســت و 
خودشــان باید رابطه ای کــه دارند را تنظیم 
کننــد. دولت باید سیاســت گــذاری کند و 
شرایط ســرمایه گذاری را تسهیل کند و با 
برنامه ریــزی دقیق زمینه توســعه صنعت 
خودرو را فراهم کند نه اینکه در تمام مسائل 

از جمله خرید، فروش، ارتباط قطعه ســاز با 
خودروساز و … دخالت می کند.

خسروشــاهی با بیان اینکــه وزارت صمت 
برگزار  با قطعه ســازان جلســه ای  تاکنون 
نکرده اســت، گفت: دولت چون نمی خواهد 
یا نمی تواند وظیفه اصلی خود یعنی سیاست 
گذاری را انجام دهد وارد فاز اجرایی می شود 
و در تمام مباحــث مربوط به صنعت دخالت 
می کند. این مســاله بزرگترین مشکل کشور 

ماست.
وی ادامه داد: اکثر دولتمردان ما شرح وظیفه 
خود را نمی دانند و به جای اصلاح سیاســت 
گــذاری، در اجرا دخالــت می کنند، بنابراین 
طبیعی است که صنعت خودرو به همین حال 
و روزی که امروز دارد بیفتد و بهتر هم نشود.

ریشه بدهی خودروسازان در کمبود 
نقدینگی است

نایب رئیس هیأت مدیره انجمن ســازندگان 
قطعات و مجموعه های خودرو کشور در مورد 
بدهی خودروســازها به قطعه سازان، افزود: 
بدهی خودروسازان به قطعه سازان حدود ۴0 
هزار میلیارد تومان اســت و آن هم به دلیل 

مشکلات نقدینگی خودروسازان است.
خسروشــاهی گفــت: مشــکل نقدینگی از 
آنجا بــه وجود می آیــد که خودروســازان 
را  محصولاتشــان  می گویند  خودشــان  ما 
با زیان می فروشــند؛ یعنی ســال به ســال 
سرمایه شأن کمتر می شــود، بنابراین وام و 
تسهیلات با بهره های سنگین می گیرند؛ باز 
زیان می دهند و باز وام با بهره های ســنگین 
می گیرند؛ این چرخه همین طور ادامه دارد تا 
اینکه کاهــش نقدینگی پیدا می کنند. نتیجه 
این کاهش نقدینگی نیز این اســت که پول 
قطعه ساز و بدهی بانکی را نمی توانند بدهند 

و این زیان هر روز انباشته می شود.
وی در مورد ریشه مشکل نقدینگی، تصریح 
کرد: ریشــه این مشــکل در قیمت گذاری 
دستوری است که تقریباً از دولت نهم شروع 
شد؛ از همان دوره خودروسازان به زیاندهی 
دچار شدند و این روند همچنان ادامه دارد و 
طی سالهای گذشته، چاره ای برای حل این 

مشکل اندیشیده نشده است.
خودروساز باید هزینه های خود را کاهش 

دهد اما زمینه فراهم نیست
خسروشــاهی گفــت: البته قبــول دارم که 
خودروسازان باید هزینه های خود را کاهش 

دهند اما آنجا هم محدودیت دارند؛ به عنوان 
مثال نیروی انســانی مــازاد دارند که هزینه 
سربار محســوب می شــود اما دولت هرگز 
اجاره تعدیل نیرو به خودروســازان نمی دهد. 
بنابراین این چرخه معیــوب همینطور ادامه 

می یابد.
خودروساز نمی تواند توقع بهبود کیفیت 

قطعات را داشته باشد
نایب رئیس هیأت مدیره انجمن ســازندگان 
قطعات و مجموعه های خودرو کشور تصریح 
کرد: وقتی قطعه ســاز به موقــع پول خود 
را نمی گیرد دچار مشــکل می شــود و توان 
سرمایه گذاری را از دست می دهد و به موقع 

نمی تواند مواد تهیه کند.
وی افزود: ضمن اینکه وقتی خودروساز پول 
قطعه ســاز را دیر می دهد، نمی تواند فشاری 
بابت کیفیت به قطعه ساز وارد کند و خود به 
خود کوتاه می آید ؛ وقتی پول قطعه ســاز را 
باید 120 روزه بدهــد اما نمی دهد نمی تواند 
فشــاری به قطعه ســاز وارد کنند همین که 
قطعه ساز قطعه را تحویل می دهد خودروساز 

قدردانش هم می شود.
خسروشــاهی گفت: بنابرایــن روی اصلاح 
مواد، بهبود قطعات، ســرمایه گذاری و … 
اثــرات منفی می گذارد و روز به روز هم بدتر 

می شود.
به گزارش مهر، همانطور که اشــاره شــد، 
تــا زمانی که مشــکلات خودروســازی از 
جمله میزان تولید، قیمت گذاری دســتوری، 
انحصار، کمبــود نقدینگی، هزینه های مازاد، 
بدهی و … حل نشود و دولت صرفاً بخواهد 
به صورت دســتوری و صدور بخشــنامه در 
مورد شــیوه عملکرد خودروســازان تصمیم 
گیری کند نمی توان به بهبود شرایط امیدی 

داشت.
اگر قــرار بود با دســتور و اجبار این صنعت 
روند توســعه را در پیش گیرد قطعاً طی این 
ســال ها این اتفاق می افتاد و امروز در جایی 
نبودیم که مردم بــرای خرید خودرو مجبور 
به شــرکت در قرعه کشی هایی شوند که به 
نوعی لاتاری محسوب می شود و یا اینکه به 
بازاری وارد شوند که فاصله قیمتی با کارخانه 
بعضــاً تا 200 میلیــون تومان نیز رســیده 
اســت. آن هم برای محصولاتی که از نظر 
 کیفیت و ایمنی بــا تردیدهای جدی روبرو 

هستند.



4
چهارشنبه25  خرداد 1401/   سال سوم  /   شماره 1227

Vol.3.No.1227/ June .15.2022

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

دم
مر

خواسته قوه قضاییه شناسایی بازماندگان از تحصیل است
معـاون اجتماعـی و پیشـگیری از وقـوع جـرم 
قـوه قضاییـه با اشـاره به افزایـش نگران کننده 
آسـیب های اجتماعـی گفـت: تـرک تحصیـل 
به ویـژه در مناطـق محروم یکـی از زمینه های 
افزایـش آسـیب های اجتماعی اسـت، بنابراین 
شناسـایی بازمانـدگان از تحصیل و بازگرداندن 
آن هـا به مدرسـه از خواسـته های قـوه قضاییه 

است.
بـه گـزارش وزارت آمـوزش و پـرورش، اصغر 
جهانگیـر در نشسـت توسـعه همـکاری وزارت 
اجتماعـی  معاونـت  بـا  پـرورش  و  آمـوزش 
و پیشـگیری از وقـوع جـرم قـوه قضاییـه در 
وزارتخانـه  ایـن  رجایـی  شـهید  سـاختمان 
تحصیـل  تـرک  علـل  رصـد  اظهارداشـت: 

دانش آمـوزان موضـوع بسـیار مهمی اسـت که 
آمـوزش و پـرورش بایـد آن را پیگیـری کند و 
بـا همـکاری دو دسـتگاه در قالـب تفاهم نامـه 
تحصیـل  از  بازمانـدگان  موضـوع  بـه  بایـد 

پرداختـه شـود.
وقـوع  از  پیشـگیری  و  اجتماعـی  معـاون 
جـرم قـوه قضاییـه بـا بیـان اینکـه افزایـش 
تحصیـلات افـراد جامعـه بـه کاهـش جرائم و 
تخلفـات منجـر می شـود، افزود: هر چه سـطح 
تحصیـلات افراد بیشـتر باشـد آمار جـرم کمتر 
اسـت و ایـن نشـان از نقـش موثـر تحصیلات 

در کاهـش جـرم اسـت.

وی بـا اشـاره بـه افزایـش میـزان اسـتفاده از 

مـواد مخـدر گفـت: بیـش از سـه هـزار نـوع 
مـواد مخـدر صنعتی در دسـترس جامعـه قرار 

دارد.
آسیب های فضای مجازی در روستاها بیشتر 

است
جهانگیـر بـا اشـاره بـه سـایر عواملـی کـه در 
افزایـش آسـیب های اجتماعـی موثـر هسـتند، 
اظهـار داشـت: فاصله طبقاتـی در جامعه زمینه 
ایجـاد خشـونت و دیگـر آسـیب های اجتماعی 
می کنـد.  ایجـاد  دانش آمـوزان  بیـن  در  را 
همچنیـن فضـای مجـازی یکـی از زمینه های 
بـروز و افزایـش آسـیب های اجتماعـی شـده 
اسـت و بیشـتر کشـورهای دنیا فضای مجازی 
را مدیریـت می کننـد و در حالی کـه 85 میلیون 

نفـر جمعیـت داریـم امـا بیـش از 130 میلیون 
خـط تلفـن همـراه فعال اسـت.

وی بـا اشـاره بـه دسترسـی خوب بـه اینترنت 
حتـی  اینترنـت  نفـوذ  ضریـب  کـرد:  اضافـه 
میانگیـن  بـه  نسـبت  روسـتایی  مـدارس  در 
امـا آموزش هـای لازم  بالاتـر اسـت  جهانـی 
در خصـوص نحـوه به کارگیـری اینترنـت ارائه 
فضـای  از  ناشـی  آسـیب های  اسـت.  نشـده 
مجازی در روسـتاها بیشـتر اسـت و این نشان 
از ضعـف در نحـوه اسـتفاده از فضـای مجازی 

. ست ا
اجتماعـی  مهارت هـای  ارائـه  داد:  ادامـه  وی 
در مـدارس بایـد بـا هـدف افزایـش امیـد بـه 
زندگـی انجام شـود بنابراین اصالـت با آموزش 

و پـرورش اسـت نـه آمـوزش عالی، لـذا نظام 
تعلیـم و تربیـت می توانـد مهارت هـای لازمـه 
را در سـنین مختلـف کودکـی و نوجوانـی ارائه 

. کند
وقـوع  از  پیشـگیری  و  اجتماعـی  معـاون 
جـرم قـوه قضاییـه گفـت: معتمدتریـن گـروه 
شـغلی در جامعـه شـغل معلمـی اسـت، بایـد 
قـدر ایـن اعتمـاد را دانسـت و به عنـوان یـک 
سـرمایه اجتماعـی بـه آن توجـه کـرد؛ بایـد 
بـه معلمـان توجه داشـت تـا لطمـه ای متوجه 
اعتمـاد جامعه  بـه فرهنگیان نشـود. امیدواریم 
رشـد  و  تقویـت  توسـعه،  شـاهد  روزبـه روز 
ارزش هـای اسـلامی در جامعـه و به ویـژه در 

باشـیم. مـدارس، 

روان آشفته برای ما؛ لایک بیشتر برای آنها
همیــن که چشــم هایمان را بــاز می کنیم، 
احســاس کرختگی و بی حوصلگی داریم؛ با 
ســردرد از خواب می پریم و تپش قلب مان از 
روزهای پیش تندتر است. این همان چیزی 
است که مرور اتفاقات روز گذشته و روزهای 
گذشــته برایمان به همراه داشــته اســت. 
اتفاقاتی که شــنیدن و دیدن و خواندن شان 
در شبکه های اجتماعی، فشار عصبی  مان را 
بالا برده و حالا بعد از چند ســاعت خواب و 
گذر شب به روز هم حال و روزمان به حالت 
عادی برنگشته اســت. خبرها و اتفاقاتی که 
تلخ بوده اند اما دانســتن برخی هایشان انگار 
هیچ تاثیری در زندگی مان نداشته جز همین 

تشویش اول صبح!
اخبار بد یکی دو تا نیســت؛ از کتک خوردن 
از  از مســئولان یکی  پیرمــرد ســالمندی 
خانه های ســالمندان تا برخورد بد یک معلم 
با دانش آموزش. از دعواهای کاربران فضای 
مجازی به دفاع یا تخریب از یک شخصیت 
تا دست به دســت شدن فیلم نوزاد رها شده 
در ســطل زباله. همین چند مورد که حتی به 
تعداد کل انگشــتان یک دست هم نمی رسد 
کافی اســت که بتواند به اندازه کافی، ذهن 
و روح مان را دچار تنــش کند و اجازه ندهد 
که زندگی عادی مان را داشته باشیم. اتفاقاتی 
که در قالب خبرهای تلخ و دلســوزانه منتشر 
می شــوند و لایک خور بیشــتری دارند. پس 
حواستان باشد که روح تان فدای لایک بیشتر 
نشــود چرا که شما فقط یک معلم بد رفتار را 
می بینید اما کســی برای شما از صدها معلم 
تعریف  چیزی  دورافتاده  روســتاهای  فداکار 

نمی کند!
دنیا را در مشت خودت بگیر

دنیا همین است. سینوسی ترین روال ممکن 
را در پیش می گیرد و حرکت می کند؛ گاهی 

بــالا و گاهی پاییــن. گاهی تلــخ و گاهی 
شیرین. خوبی اش این است که می دانیم خدا 
خودش وعده داده است که بعد از هر سختی 
و تلخی، شــیرینی هایی اســت که می تواند 
قبلی ها را بشــورد و با خود ببــرد. اما گاهی 
خودمان این روال سینوســی را دســتخوش 
تغییر می کنیم. یعنی خودمان با خواســت و 
اراده، خودمان را به قعر این دامنه سینوســی 
می اندازیــم و غرقش می شــویم. انگار که 
هیچ وقت قرار نیســت به اوج برگردیم. این 
وضعیتی است که در روزها و هفته های اخیر 

برای خودمان ساخته ایم.
مدام بــه دنبال اخبار و تصاویری بوده ایم که 
حالمان را بد کرده اســت، اشــک مان را در 
آورده و احساســات مان را جریحــه دار کرده 
است. اتفاقاتی تلخ که واقعی بوده است اما ما 
هم تلاشی برای رهایی از آن نکردیم و انگار 
نمی دانیــم که این تنش ها و و تشــویش ها، 
چطور می توانــد امید و انگیزه را از ما بگیرد؛ 
همان چیزی که نداشــتن و کم داشــتنش، 
می توانــد شــوق زندگی را از مــا بگیرد. اما 
واقعا چطور ممکن اســت اجازه بدهیم کسی 
یا چیزی، این تنها دارایی ارزشمندمان، یعنی 
انگیزه و امید به زندگی را از دستانمان بگیرد 

و ما هم در برابرش هیچ مقاومتی نکنیم؟
سواد رسانه ای را دست کم نگیریم

»ما که از ســنگ نیستیم!« این را می گوید 
از شــغل و حیطــه اش برایمــان را تعریف 
می کنــد؛ از اینکه باید اخبار لحظه به لحظه 
را در کانــال یکی از خبرگزاری های معروف 
بارگــذاری کند و خب خوانــدن و دیدن و 
شنیدن این حجم از خبر که قریب به اتفاق 
آن ها بــاب میلش نیســت، طبیعتا می تواند 
روحش را خسته و افسرده کند:» یعنی شاید 
خودم متوجه نشــوم ولی غرق شدن در این 

حجم از اخبار، به مرور رویم تاثیر می گذارد 
و دیگر آن خوشحالی عمیق سابق را ندارم.« 
اما او خبرنگار اســت و در ورطه اجبار قرار 
گرفته اســت! اما مگر همه ما خبرنگاریم؟ 
این را مهری موســوی، روانشناس و مشاور 
خانــواده می گوید که معتقد اســت که اگر 
کاری از دستمان برنمی آید و ضرورتی ندارد، 
باید بیشتر از خودمان مراقبت کنیم:»از اخبار 
تلویزیون بگیر تا تلفن های همراهی که انگار 
هیچ وقت قرار نیســت خبر خــوش و اتفاق 
دل انگیزی را به ما برســانند. اغراق نیست 
اگر بگوییم شبکه های اجتماعی ما را به این 
نقطه رســانده اند؛ به جایــی که کوچکترین 
اختیاری در برابر محتواهایی که به چشــم 
و گوش مان می رســد نداریــم و نمی توانیم 
از آن ها مراقبت کنیم.« اما واقعا در شــرایط 
روزگار امروز، برای محافظت از روانی که تا 
همین حالا هم دستخوش آسیب های زیادی 
شده اســت چه باید کرد؟ این سوالی است 
که کارشناســان و روانشناســان بسیاری به 
آن پاســخ داده اند اما اینکه چقدر از آن ها را 
در زندگی روزمره مان به کار ببریم، خودش 
هنری است که هرکســی آن را ندارد؛ هنر 
محافظت از ســلامت روح و روان مان و این 
موضوع با بالا بردن ســواد رسانه ای امکان 

پذیر می شود.
این همه ی واقعیت نیست

اجازه بدهید کمی با همدیگر روراست باشیم. 
خاصیت رســانه این اســت که آن چیزی را 
به مخاطبش بدهد که خودش می پســندند؛ 
آن چیزی که می توانــد مخاطب را کنجکاو 
کنــد و بازدید خبر را بالا ببرد. رســانه دلش 
می خواهــد خــودش را در ذهــن مخاطب 
جا بیندازد و ماندگار شــود؛ حتی به واســطه 
انتشــار یک خبر کمی اغراق آمیــز. در واقع 

کمتر رســانه ای وجود دارد که خیر و صلاح 
مخاطبــش را از صفر تا صــد در نظر بگیرد 
و بعد دســت به انتشار خبر بزند. برای همین 
است که شــاید بهتر اســت هنگام ورود به 
دنیای رســانه، کمی بدبینانه وارد شــویم و 
هرچیزی را باور نکنیم؛ حتی اگر همه شواهد 
دلیلی برای درســت بودنش داشته باشد، چرا 
که ممکن اســت خبر صحت داشــته باشد 
اما احتمالا نحوه بیــان خبر با آن چیزی که 
واقعیت دارد، متفاوت اســت و همین تفاوت 

است که می تواند روح ما را مخدوش کند.
دنیا را زیباتر ببین

دیده اید کســانی کــه در یــک مهمانی یا 
دورهمی، فقط درباره آنچه که به خودشــان، 
زندگی شــان و اطرافیان شــان مربوط است 
صحبــت می کنند؟ نــه غر و شــکایتی از 
وضعیت مملکت می کنند و نه سری به نشانه 
تاسف برای فلان اتفاق تلخ پیش آمده تکان 
می دهند. آن هــا در دنیای خودشــان غرق 
شــده اند و پله پله به آنچه کــه می خواهند 
نزدیــک می شــوند:»طبیعتا منظورمان این 
نیست که نسبت به همه اتفاقات پیرامون مان 
بی خیال باشیم بلکه فقط منتقل کننده اخبار و 
شکایت کننده اوضاع نباشیم؛ در حداقل ترین 
حالت ممکن قدمی برای حلش برداریم ولی 
اگر نمی توانیم، وارد بازی چه کســی از همه 
غمگین تر است نشویم.« مهری موسوی این 
را می گوید و معتقد اســت کسی باید اخبار را 
به طور جدی پیگیری کند که توانایی این را 
دارد که شــال و کلاه کند و به فلان منطقه 
آسیب دیده برود و باری از روی دوش کسی 
بــردارد:» چرا که صــرف پیگیری لحظه به 
لحظه و تاســف خوردن، نه تنهــا هیچ تاثیر 
مثبتی بــرای حادثه پیش آمده نــدارد بلکه 
موجب می شــود زندگی خود فرد هم آسیب 

ببیند.« در واقع اگر از نظرتان همه چیز برهم 
ریخته و آشــفته اســت، قدمی برای ســر و 
ســامان دادنش بردارید؛ اما اگر نمی توانید از 
آن عبور کنید. این بهترین و البته مفیدترین 

کاری است که می توانید انجام بدهید. 
لطفا حباب نسازید

تا بوده، همین بوده اســت. دنیــا پر از اخبار 
خوشایند و ناخوشــایندی است که گاهی بر 
وفق مراد اســت و گاهی هم نه! پس سعی 
کنیــد تنها در حد شــنونده معمولــی بمانید 
و خیلی رویش تمرکز نکنیــد. البته که قرار 
نیســت انســان بی خبر و از دنیا جامانده ای 
باشــیم که حباب خودش را دورش کشیده و 
کاری به کســی ندارد اما پیگیری لحظه به 
لحظه و وقف کردن تمام ســاعات شبانه روز 
به چنین اخباری هم می تواند هم چیزی باشد 
که ذره ذره زندگی تان  را از بین می برد. آنقدر 
که هیچ فرد عاقلی که زندگی اش را دوســت 
دارد، خــودش را به چنین اوضــاع و احوالی 
نمی رساند. دکترموسوی، روانشناس و مشاور 
خانواده تاکید دارد که بــه نتایج رفتارتان از 
جمله چک کردن مــداوم اخبار و حرف زدن 
دربــاره آن با دیگران فکــر کنید:» هرکاری 
که می کنید، به عواقب و نتایجش فکر کنید. 
اگر فکر و خیال اخبار غم انگیز که به صورت 
ناگزیر با آن روبرو هستیم، انگیزه و انرژی تان 
برای ادامه مسیر را از شــما می گیرد، بدون 
لحظه ای درنگ، آن را از دنیایتان حذف و یا 
حداقــل کمرنگ کنید. خودتان را آنقدر غرق 
در اهــداف زندگی خودتان بکنید که فرصتی 
برای پیگیری موضوع دیگری که تاثیر خوبی 
رویتان ندارد نکنید. مثلا اینکه لازم نیســت 
همه چیز را ببینیم. دیدن تصاویر و ویدئوهای 
دلخراش، حتی به بهبود اوضاعی که توانش 

را دارید هم کمکی نمی کند.«

تلاش برای توانمندسازی زنان سرپرست خانوار و 
ورود به لایحه ای که ۱۰ سال معطل ماند

بــرای  خانــواده  و  زنــان  حــوزه   
کار  جــای  مســتمر  فعالیت هــای 
فراوانــی دارد؛ توانمندســازی بانوان 
به ویژه برای زنان سرپرســت خانوار 
قــدم موثر و مهمی از ســوی دولت 
به شــمار می رود چرا که بیش از سه 
میلیــون و 500 هزار زن سرپرســت 
خانــوار در کشــور وجــود دارد که 
12درصد سرپرســتان خانوار را شامل 

می شوند. 
به گزارش خبرنگار حوزه زنان ایرنا، توانمندسازی زنان سرپرست خانوار، اشتغال خانواده محور، 
تدوین طرح ملی کنترل آسیب های اجتماعی با تمرکز بر کاهش نرخ طلاق، تشکیل صندوق 
ضمانت تســهیلات زنان سرپرســت خانوار و ایجاد بازارچه های دائمی برای کمک به بانوان 
کارآفرین از جمله رویکردهای دولت ســیزدهم در دوره یکســال گذشته به شمار می رود و 

دستاوردهای مهمی در این دوره به دست آمده است.
تدوین برنامه جامع توانمندسازی زنان سرپرست خانوار

گام مهمــی کــه معاونت امور زنان و خانواده رییس  جمهور در حوزه زنان سرپرســت خانوار 
برداشــته است، نهایی شدن تدوین برنامه جامع توانمندسازی زنان سرپرست خانوار است که 
به همین منظور موانع جذب اعتبار برای اشــتغال زایی این زنان سرپرست خانوار نیز در حال 

رفع است.
به همین منظور آسیب شناسی گســترده ای در دولت سیزدهم در مورد زنان سرپرست خانوار 
انجام شده است. با توجه به اینکه در ابتدای برنامه ششم توسعه، سه میلیون و 500 هزار زن 
سرپرســت خانوار در کشور وجود داشت این معاونت به گونه ای برنامه ریزی کرده است که تا 

پایان برنامه هفتم، هیچ زن سرپرست خانواری بدون اشتغال وجود نداشته باشند.
شــعار دولت سیزدهم کمک از اعتبار و توان مردم برای خودشان است، در بحث اشتغال زایی 
برای زنان سرپرست خانوارهم تلاش برای استفاده و بهره گیری از نیروهای مردمی و جهادی 
است.تلاش برای توانمندسازی زنان سرپرست خانوار و ورود به لایحه ای که 10 سال معطل 

ماند
تشکیل صندوق ضمانت تسهیلات زنان سرپرست خانوار

تشکیل اولین جلسه ستاد ملی زن و خانواده با حضور رییس جمهور و مصوبه مهمی همچون 
تشکیل صندوق ضمانت تسهیلات زنان سرپرست خانوار از دیگر دستاوردهای یکسال گذشته 
در حوزه زنان و خانواده است؛ با این اقدام مشکلات بانوانی که برای دریافت تسهیلات بانکی 
ضامن نداشــتند، حل خواهد شد چرا که بسیاری از زنان سرپرســت خانوار به دلیل نداشتن 

ضامن نمی توانستند تسهیلات اشتغال دریافت کنند.
با این اقدام دولت، زنان سرپرســت خانواری که در دهک یــک تا پنج با جمعیت بیش از 2 
میلیون نفر که تحت حمایت کمیته امداد هم نیســتند، از ضمانت این صندوق برای دریافت 

تسهیلات اشتغال زایی بهره مند می شوند.
راه اندازی 11 هزار و ۵۰۰ طرح اشتغال زایی و کارآفرینی برای زنان سرپرست خانوار

یکی دیگر از دســتاوردهای دولت سیزدهم در حوزه زنان و خانواده با رویکرد اشتغال زایی به 
ویژه در مناطق محروم و روستایی، راه اندازی 11 هزار و 500 طرح اشتغال زایی و کارآفرینی 
برای زنان سرپرســت خانوار بود به طوری که در این مدت ضمن تمرکز بر وضع معیشــتی 
اقشــار ویژه و آســیب پذیر جامعه و به منظور مصونیت آنان در مقابل آسیب های اجتماعی، 
دولت در تدوین برنامه ها اهمیت ویژه ای برای کارآفرینی و خودکفایی زنان سرپرست خانوار 

در سراسر کشور قائل شده است.
به همین منظور طرح های اشــتغال زایی در بیش از یک هزار و ۹00 روستای 350 شهرستان 
کشــور از طریق زنان سرپرست خانوار به نتیجه رسید و باعث ایجاد فرصت های کسب و کار 
برای نزدیک به 35 هزار نفر به شــکل مستقیم و غیرمستقیم شد که 13 هزار و ۷۷0 میلیارد 
ریال حجم کل ســرمایه گذاری برای راه اندازی طرح های اشتغال ویژه زنان سرپرست خانوار 

است.نمندسازی زنان سرپرست خانوار و ورود به لایحه ای که 10 سال معطل ماند

۱۳ مدرسه خیر ساز در اهواز در انتظار 
نصب انشعاب آب و برق هستند

رییــس اداره آموزش و پرورش ناحیه 
یک اهواز گفت: 13 مدرسه خیر ساز 
در این ناحیه آموزشــی وجود دارد که 
بــه دلیل همکاری نکردن از ســوی 
ایجاد  بــرای  مربوطه  شــرکت های 
انشــعاب آب و برق، تاکنــون بهره 

برداری نشده اند.
به گزارش ایرنا صادق نیسی گمراوی 
روز گذشــته در جمع خبرنگاران بیان 

کرد: طبق دســتورالعمل مصوب، خیران مدرسه ســاز از پرداخت هزینه انشعاب مدارسی که 
می ســازند معاف هســتند و  شرکت های آب و برق باید انشــعاب را بدون دریافت هزینه از 

خیر، نصب کنند.
وی افزود: متاســفانه در مواردی همکاری نکردن این شرکت ها باعث می شود تا مدارس خیر 
ســاز مورد اســتفاده و بهره برداری قرار نگیرند این در شرایطی است که نیاز مبرم به فضای 
آموزشــی جدید در این ناحیه آموزشــی وجود دارد.گمراوی در ادامه با بیان اینکه 2۴ مدرسه 
قدیمی و فرسوده در این ناحیه آموزشی وجود دارد ادامه داد: برخی مدارس به حدی فرسوده 

هستند که حضور دانش آموزان در این مدارس بسیار خطرناک است.
رییــس اداره آموزش و پرورش ناحیه یک اهواز افزود: با توجه به مهاجرت زیاد و بدون پیش 
بینی جمعیت به مناطق زیرپوشش ناحیه یک آموزش و پرورش اهواز، کمبود فضای آموزشی 
در این منطقه بســیار مشکل ساز شده اســت، لذا ایجاد فضای آموزشی جدید در این منطقه 

بسیار نیاز است.
گمراوی بیان کرد: به عنوان مثال در منطقه اکباتان اهواز با یکهزار و 500 خانوار یک مدرسه 
وجود ندارد. 30 مدرســه خیر ســاز هنوز تکمیل نشده و با معضل بزرگی با فضای آموزی در 

این ناحیه روبه رو هستیم.

کلاهبرداری ۷۰میلیاردی با فروش 
صندلی های دانشگاه

رییــس مرکز عملیات پلیس امنیت عمومی تهران از دســتگیری 2 کلاهبردار که با فروش 
صندلی های یکی از دانشگاهای دولتی ۷0 میلیارد ریال کلاهبرداری کرده بودند، خبر داد.

به گزارش پلیس تهران، ســرهنگ سعید راستی در این زمینه اظهار کرد: در پی شکایت چند 
تن از شهروندان مبنی بر کلاهبرداری و اخذ مبالغ هنگفتی برای ثبت نام در یکی از دانشگاه 

های دولتی موضوع به صورت ویژه در دستور کار پلیس قرار گرفت.
وی افزود: با انجام تحقیقات اولیه مشــخص شد متهمان با ادعای ذی نفوذ بودن در دستگاه 
های اجرائی، مبالغی بیش از ۷00 میلیون ریال از دانشجویان دریافت و سپس از ارائه خدمات 

دانشگاهی امتناع می ورزند.
رییس مرکز عملیات پلیس امنیت عمومی  تهران ابراز داشــت: با شناسایی مخفیگاه متهمان 
در میدان الغدیر یافت آباد« و شــهر طالقان از توابع استان تهران نتیجه تحقیقات پلیسی به 

مرجع قضایی منعکس و در نهایت دستور دستگیری متهمان اخذ شد.
این مقام انتظامی با بیان اینکه هر دو متهم در مخفیگاهشــان دستگیر و کارشناسان ارزش 
ریالی اموال کلاهبرداری شــده را بیش  ۷0 میلیارد ریال اعلام کردند، افزود: هر دو متهم به 

جرم ارتکابی بیش از 100 فقره اعتراف کردند.
راســتی به شناسایی 10 تن از مال باختگان در این خصوص اشاره کرد و گفت: تلاش برای 

دستگیری سایر اعضای این باند و کشف جزئیات پرونده در دستور کار پلیس قرار دارد.

خبر

افزایش تولید مواد مخدر در اروپا لیست مواد آرایشی قاچاق و خطرناک در کشور اعلام شد
اتحادیه اروپا نسبت به افزایش تولید مواد مخدر در اروپا 

همزمان با ورود مواد مخدر جدید به بازار هشدار داد.
به گزارش ایســنا، آژانس مواد مخدر اتحادیه اروپا امروز 
)سه شنبه( در گزارشــی اعلام کرد که تولید مواد مخدر 
در اروپا در حال رشــد است و نســبت به گسترش مواد 
روانگردان جدید که در این قاره فروخته و مصرف میشود، 

هشدار داد.
آژانس مواد مخدر اتحادیه اروپا در گزارش ســالانه خود 
اعلام کرد که شواهد جدیدی مبنی بر افزایش تولید مواد 
مخدر در اروپا در حال ظهور است که تایید کننده هشدار 
قبلی در مورد تبدیل شدن این قاره به مرکز جهانی مواد 

مخدر و نه تنها یک بازار مصرف است.
این گزارش هشــدار داد: تولید مواد مخدر مصنوعی در 
اروپا همچنان در حال افزایش اســت و آزمایشگاه های 
غیرقانونی در اروپا مقادیــر زیادی آمفتامین، متامفتامین 
و ســایر مواد مخدر مصنوعی را بــرای مصرف داخلی و 

صادرات به خارج از اروپا تولید می کنند.
مواد و ترکیبات شــیمیایی مورد نیاز برای تولید این مواد 
مخدر بیشتر از سایر نقاط جهان از جمله آمریکای جنوبی 

و آســیا به اروپا وارد می شود اما باندهای تبهکار اروپایی 
در تلاش برای کاهش هزینه هــای تولید و قاچاق مواد 
مخدر، روابط خود را با کارتلهای خارج از این قاره تقویت 

می  کنند.
به گزارش خبرگزاری رویترز، آژانس اتحادیه اروپا اعلام 
کرد: بیش از 350 آزمایشگاه تولید مواد مخدر مصنوعی 
در ســال 2020 در اروپا کشــف و برچیده شــده است. 
همچنین آزمایشگاه های بیشتری که برای تولید کوکائین 
و مواد مخدر جدید مانند کاتینون فعالیت داشتند، کشف 

شده است.

رییس ســازمان غذا و دارو با اشاره به ممنوعیت واردات مواد 
آرایشــی و بهداشــتی، گفت: اگر تولید داخلی بتواند افزایش 
یابد و جایگزین شده و بعد از مدتی کیفیت مورد نظر مردم را 
تامین کند، خیلی خوب اســت، اما در آرایشی و بهداشتی این 
اتفاق رخ نداد و منجر به ورود مواد آرایشــی قاچاق، تقلبی و 
خطرناک به کشور شــد که البته این سیاست وزارت صمت 

بود.
به گزارش ایســنا، دکتر بهرام دارایی در یازدهمین همایش 
طلای ســبز و دهمین همایش مکمل های غذایی و رژیمی، 
گفت: آنچه در حوزه فراورده های طبیعی و سنتی تاکید داریم، 
سیاست گذاری و حمایت از تولید داخلی است که از تاکیدات 
مقام معظم رهبری است. از ســال ها قبل تاکنون ای کاش 
بیشتر به این سفارشات توجه می شد تا در جایگاهی باشیم که 
بتوانیم در زمینه گسترش فراورده هایمان در بازارهای جهانی 
صحبت کنیم، نه اینکه بگوییم در داخل چقدر توانســتیم به 
نیازهای مردم جواب دهیم. اســناد بالادستی ما در این زمینه 
اعم از ســند ملی گیاهان دارویی و طب سنتی، برنامه ششم 
توسعه و... و. خوب تنظیم شــده اند. سال هایی که به عنوان 
حمایت از تولید بوده مانند امســال که سال حمایت از تولید 

دانش بنیان و اشتغالزایی است  و یکی از جاهایی که می تواند 
اشتغال را محقق کند، حوزه داروهای طبیعی و سنتی است.

وی افزود: 30 ســال قبل بحث می کردیم که چند درصد از 
داروهــای ما برگرفته از طبیعت و گیاهان دارویی اســت. در 
آن زمان در مقایســه ای که انجام شــد در آلمان بالای 50 
درصد از قفسه داروخانه هایشــان برگرفته از این داروها بود 
و در کشــور ما به ندرت می توانستیم چنین چیزی را ببینیم. 
البته در حال حاضر از دو تا ســه درصد سال های قبل به 1۴ 
درصد رســیده ایم. البته می توانستیم به 50 درصد برسیم، اما 

این اتفاق نیفتاد.



5
چهارشنبه25  خرداد 1401/   سال سوم  /   شماره 1227

Vol.3.No.1227/ June .15.2022

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.comنر

و ه
نگ

ره
ف

ادعای تازه آقای منتقد
مسعود فراستی در یک نشست سینمایی 
از سینماگران خواست سراغ سلبریتی ها 
نروند او همچنین ادعا کرد که پول مواد 
مخدر برخی از این سلبریتی ها روزی 2 

الی 3 میلیون تومان است.
بــه گــزارش روزنامه »صبــح امروز« 
و به نقــل از خبرآنلایــن، همزمان با 
رونمایی از مســتند »کاپرا کجاست؟« 
مهدی  تهیه کنندگی  و  کارگردانــی  به 

انصاری که محصول جدید مرکز مســتند سوره است، نشســت نقدوبررسی »جایگاه امید در 
ســینمای ایران و جهان« به میزبانی میلاد دخانچی و با حضور مسعود فراستی منتقد سینما 
روز دوشنبه 23 خرداد در تالار سوره حوزه هنری برگزار شد.فراستی در این مراسم خطاب به 
سعید روستایی کارگردان فیلم »برادران لیلا« برنده جایزه جشنواره کن گفت: »جایزه تو یک 
قران ارزش ندارد آن را به مردم آبادان تقدیم نکن چیز عزیزی به آنها بده اگر داری.«مسعود 
فراســتی منتقد ســینما در نشست مقایســه تطبیقی امید در ســینمای ایران و جهان گفت: 
»پیشنهاد می کنم سینماگران سراغ سلبریتی ها نروند، بشکنید دستمزد مزخرف این  افراد را.«

او در ادامه صحبت هایش گفت: »برخی از این سلبریتی ها از وقتی پول حرام خوردند، روزی 
دو الی سه میلیون پول مواد مخدرشان می شود.«

کارگردان ایرانی، برنده جایزه کارگردانی 
جشنواره کانادا شد
جایــزه بهتریــن کارگردانی هفدهمین 
فســتیوال  فیلم  بریج  دوره جشــنواره 
کانادا به علی عطشــانی برای »رویای 

کاغذی« رسید.
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« و 
به نقل از مشــاور رســانه ای بیتافیلم، 
جایــزه بهتریــن کارگردانی هفدهمین 
جشــنواره بریج فیلم فستیوال کانادا به 
فیلم ســینمایی »رویــای کاغذی« به 

کارگردانی علی عطشانی تعلق گرفت.
جشنواره بریج فیلم فســتیوال ونکوور کانادا بیش از 12 برنده اسکار و چندین نامزد اسکار و 
همچنین تعدادی از برندگان و نامزدهای جشــنواره کن، ونیز و برلین را در دوره های گذشته 

انتخاب کرده و نمایش داده است.
اعضای هیئت داوران بین المللی این جشنواره از کانادا، صربستان، بوسنی و هرزگوین، مونته 

نگرو، کرواسی، ایالات متحده، بریتانیا، فرانسه، هلند، هند، مکزیک و سوئیس هستند.
»رویای کاغذی« که اوایل تابستان سال گذشته ساخته شد، در اولین حضور جهانی به بخش 
مســابقه بیست و نهمین دوره جشنواره جهانی کارنیوال سنگاپور راه یافت و در این جشنواره 
جایزه بهترین فیلم بلند را از آن خود کرد. این فیلم همچنین در جشــنواره هالوسینیا فرانسه 

نیز جایزه بهترین فیلم بلند را کسب کرد.
فیلمنامه »رویای کاغذی« را جابر قاســمعلی براســاس ایده ای از علی عطشــانی نوشته و 
کامران تفتــی، مینا وحید، زینب )نگار( ملاکی و امیرحســین رضازاده نقش های اصلی این 

فیلم را ایفا کرده اند.
مجید مهین دوست و نازیلا باباپور از دیگر بازیگران این فیلم هستند.

بیست سردیس در کتابخانه ملی جانمایی شد
ســازمان زیباســازی شــهر تهران از 
بیست سردیس ساخته شده در سومین 
ســمپوزیوم مجسمه سازی مفاخر ایران 

رونمایی کرد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقل از  اداره ارتباطات و امور بین الملل 
سازمان زیباسازی شهر تهران، سازمان 
زیباسازی شــهر تهران از 20 سردیس 
مشــاهیر و مفاخر ایرانی که در سومین 

سمپوزیوم مجسمه سازی مفاخر ایران ساخته شده بودند، در محل کتابخانه ملی رونمایی کرد. 
 این سازمان در راستای ارتقاء سطح کیفی و بصری فضاهای عمومی شهر و به منظور معرفی 
هرچه بیشــتر مفاخر و مشاهیر ملی کشورمان با برگزاری سه دوره سمپوزیوم مجسمه سازی، 
ســردیس تعدادی از هنرمندان، شاعران و مشاهیر و مفاخر معاصر را ساخته و در سطح شهر 

به ویژه در محل های فرهنگی نصب کرده است. 
گفتنی اســت، در دوره اول سردیس شــاعران ساخته و در خانه شاعران نصب شد و در دوره 
دوم سمپوزیوم مجسمه سازی، ســردیس هنرمندان پس از ساخت در پارک هنرمندان نصب 

شده است.

نویسنده »چطور شوهرتان را بکشید« به 
جرم قتل همسرش زندانی شد

یک نویسنده آمریکایی که مقاله ای با 
را بکشید«  عنوان »چطور شوهرتان 
نوشته بود، به اتهام قتل همسرش به 

حبس ابد محکوم شد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و 
نانسی  از خبرگزاری فرانسه،  به نقل 
کرمپتون بروفی ۷1 ســاله با استفاده 
از اســلحه ای که از ســایت ای بیِ/

eBay خریده بود شوهرش را کشت 
تا صدها هزار دلار پول بیمه عمر او 

را به جیب بزند.
این اســلحه که بروفی مدعی اســت برای تحقیقات مربوط به رمان جدیدش خریده است، 

هیچوقت پیدا نشد.
جسد دانیل بروفی، آشپز، ماه ژوئن سال 2018 در یکی از کلاس های موسسه آشپزی که در 
آن مشــغول به کار بود، درحالی پیدا شــد که تصاویر دوربین های مدار بسته همسرش را در 

حال رانندگی در منطقه نشان می داد.
این نویســنده که مجموعه اشتباه هیچوقت تا این اندازه حس درست بودن نداشته است از او 
شــامل رمان هایی چون شوهر اشتباهی و معشوقه اشتباهی است، مدعی است به خاطر ندارد 
در اطراف این موسسه حضور پیدا کرده باشد اگر هم در محله رویت شده است احتمالا قصد 

داشته برای رمان جدیدش از چیزی الهام بگیرد.
نانسی کرمپتون بروفی ۷1 ساله با استفاده از اسلحه ای که از سایت ای بیِ/eBay خریده بود 

شوهرش را کشت تا صدها هزار دلار پول بیمه عمر او را به جیب بزند
کرمپتون بروفی مدعی اســت دلیلی برای کشتن شوهرش نداشــته اما وی در مقاله چطور 
شــوهرتان را بکشــید، که هنوز در اینترنت موجود اســت، با جزئیات فــراوان به روش ها و 

انگیزهای مختلف برای کشتن همسر نامطلوب اشاره کرده است.
در مقاله مذکور به خواننده پیشــنهاد شــده برای این کار از سلاح گرم استفاده کند: هرچند 

اسلحه ها پرسروصدا هستند، کثیف کاری داشته و به مهارت نیاز دارند.
در بخش دیگری از این مقاله آمده است: چیزی که درباره قتل می دانم این است که همه ما 

وقتی به اندازه کافی تحت فشار قرار بگیریم توان این کار را در خودمان داریم.
به گفته قاضی پرونده، بروفی پس از 25 سال می تواند درخواست عفو مشروط دهد.

خبر

موسیقی بازی های ویدئویی به دنیای »جوایز گِرَمی« راه یافت

انتقاد »امبر هرد« از نقش ناعادلانه شبکه های اجتماعی

موســیقی بازی های ویدئویی سرانجام از سوی 
متولیــان برگــزاری جوایز گرمی به رســمیت 
شناخته شــد و از این پس در جمع شاخه های 

مختلف این جایزه معتبر قرار خواهد گرفت.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از ورایتــی، اگرچــه بیشــتر توجهــات درباره 
اضافه شــدن چند بخش جدید به جوایز گرمی 
متوجه جایزه بهترین ترانه ســرای سال شد، اما 
آهنگســازان بازی های ویدئویی نیز از این که 
سرانجام از سوی آکادمی ملی علوم و هنرهای 
ضبط به رسمیت شناخته شده و به رقابت گرمی 
راه یافتند، حســابی هیجان زده اند. اولین برنده 
شــاخه بهترین موسیقی بازی های ویدئویی در 
شــصت و پنجمین دوره از جوایز گرمی معرفی 
خواهد شــد که 31 ژانویــه 2023 )11 بهمن 
1۴01( برگزار می شــود.برایان اشمیت، رئیس 
انجمن صنفی شــبکه های صوتی بازی، در این 

بــاره می گوید: از این که می بینم آکادمی ضبط 
با اضافه کردن شــاخه بهترین موسیقی برای 
بازی های ویدئویی و دیگر رسانه های تعاملی، 
موســیقی بازی را به عنــوان یک قالب هنری 
منحصر به فرد به رســمیت شــناخته، هیجان 
زده ام. این یک خبر فوق العاده برای آهنگسازان 

حوزه بازی و علاقمندان به موسیقی است.
براســاس آنچه در وبسایت آکادمی ضبط آمده 
است، این جایزه برای تجلیل از آلبوم های ممتاز 
موســیقی متن که با موسیقی های اورجینال پر 
شــده و به طور خاص برای یک بازی ویدئویی 
یا دیگر رسانه های تعاملی که در دوران تعیین 
شده منتشر شده، ساخته شده اند، اهدا می شود.  
هانس زیمر، مایکل جاکینو و هری گریســون 
ویلیامز تنها تعدادی از بی شــمار موسیقیدانانی 
هســتند که علاوه بر ســینما و تلویزیون برای 

بازی های ویدئویی نیز آهنگسازی می کنند.

 

دوره آتی از جوایز گرمی 31 ژانویه 2023 )11 
برگزار می شــوداگرچه موسیقی  بهمن 1۴01( 

بازی پیش تر نیز در شــاخه عمومی رسانه های 
بصری واجد شــرایط رقابت برای جایزه گرمی 
شــناخته می شــدند اما در حقیقــت در مقابل 

موسیقی ســینما و تلویزیون شانسی برای ابراز 
وجود نداشــت.جایزه گرمی که در اصل جایزه 
گرامافون نامیده می شــود یک جایزه موسیقی 
است که توســط آکادمی ملی علوم و هنرهای 
برای شناســایی دســتاوردهای صنعت  ضبط 
موســیقی ارائه می شــود. نشــان جایزه یک 

گرامافون طلاکاری شده را به تصویر می کشد.
مراسم سالانه اهدای جوایز با اجرای هنرمندان 
برجسته و اهدای جوایزی که محبوبیت بیشتری 
دارند، همراه اســت. از بین ســه مراسم بزرگ 

موسیقی جهان، گرمی بزرگ ترین آن ها است.
اولین مراسم گرمی در ۴ مه 1۹5۹ برگزار شد. 
پس از مراسم سال 2011، آکادمی به بازنگری 
از دســته بندی های جوایز  بازسازی بسیاری  و 
پرداخــت. شــصت و چهارمین مراســم جایزه 
 گرمــی در تاریــخ 3 آوریــل در لاس وگاس

 برگزار شد.

»امبر هــرد« از نقش ناعادلانه شــبکه های 
اجتماعــی در دادگاه ۷ هفته ای او و همســر 

سابقش »جانی دپ« انتقاد کرد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
ایســنا، »امبر هرد« بازیگر آمریکایی در اولین 
مصاحبه پس از پایان دادگاه جنجالی با »جانی 
دپ« در گفتگــو با شــبکه NBC، اظهارنظر 
رسانه های اجتماعی پیرامون این پرونده را رد 

کرد و آن ها را »ناعادلانه« خواند.
»هــرد« درباره حکمی کــه در نهایت به نفع 

دپ صادر شــد، گفت: »مــن هیات منصفه را 
ســرزنش نمی کنم و در واقع درک می کنم. او 
یک شخصیت محبوب است و مردم احساس 
می کنند او را می شناسند. او یک بازیگر فوق 
العاده اســت. برایم مهم نیســت که کسی در 
مورد من چه فکری می کند یا شما می خواهید 
چه قضاوتی در مورد آنچه در خلوت خانه من، 
در ازدواج من، پشــت درهای بســته رخ داده 
اســت، انجام دهید. فکر نمی کنــم یک فرد 
معمولی این چیزها را بداند و بنابراین شــخصا 

برایم مهم نیست«.
با این حال، »هرد« از مفســران رســانه های 
اجتماعی انتقاد کــرد و گفت که آنها در طول 
دادگاه هفت هفتــه ای به طور غیرمنطقی و به 
شــدت در کنار »دپ«» بودنــد و عنوان کرد: 
»حتی کســی که مطمئن است من مستحق 
این همه نفرت و شرمســاری هستم، حتی اگر 
فکر می کنید دروغ می گویم، باز هم نمی توانید 
به چشــمان من نگاه کنی و به من بگویید که 
فکر می کنید در رســانه های اجتماعی برخورد 

عادلانه ای با من شد و این منصفانه نبود«.
 »جانــی دپ« بازیگــر 58 ســاله آمریکایی 
شــکایتی علیه »امبر هرد« در دادگاه ویرجینیا 
طرح کرده بــود و خواهــان دریافت غرامت 
50 میلیون دلاری شــده بود چرا »امبر هرد« 
مدعی شده بود در طول مدت سه ساله ازدواج 
با »جانی دپ« مورد سو استفاده قرار می گرفته 
اما »جانی دپ« در شــکایت خود عنوان کرده 
بود این اتهامات ضربــه بزرگی به حرفه او به 
عنوان یک بازیگر وارد کرده و خواهان دریافت 

غرامت شــده بود در نهایت دادگاه نیز رای به 
پیروزی او در این پرونده داد و بر این اســاس 
»امبر هرد« محکوم بــه پرداخت 15 میلیون 
دلار غرامت به همســر سابقش »جانی دپ« 
شــد و هیات منصفه همچنین »امبر هرد« را 
نیز مســتحق دریافت 2 میلیون دلار غرامت 

دانست. 
ماجرای دادگاه شــکایت »جانــی دپ« علیه 
همســرش بازتاب گســترده ای در شبکه های 

اجتماعی داشت.

نگاهی به سیاستگذاریهای اشتباه مدیران سیما

آنها که رفتند
در ســال های اخیر هنرمندان بسیاری چون 
رضا عطاران، مرضیه برومند، ایرج طهماسب، 
حســن فتحی و بیژن بیرنگ از تلویزیون به 
سمت شــبکه نمایش خانگی، سینما و تئاتر 
حرکت کرده انــد و دیگر در تلویزیون حضور 

ندارند.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به 
نقل از ایسنا، وقتی از ستاره های تلویزیونی 
صحبت می شــود، هنرمنــدان برنامه ها و 
ســریال های دهــه هــای ۶0، ۷0 و بعضا 
80، اولین اســامی هســتند کــه به ذهن 
مخاطــب می آیند. همان هایــی که زمانی 
قرمزی«،  ماندگاری همچــون »کلاه  آثار 
»آژانس دوستی«، »همسران«، »نود« و ... 
را ساختند. حالا بازگشت آنها به تلویزیون به 
عنوان یکــی از مطالبه های جدی بینندگان 
از رییس صداوسیما اســت؛ درخواستی که 
تاکنون پاسخ مثبتِ قاطعی را به خود ندیده 

است.
در ســال های اخیر مخاطبــان تلویزیون از 
تماشــای کارهای چندین بازیگر، مجری و 
کارگردان محبــوب خود، محروم بوده اند. اما 
غایب بودن ایــن هنرمندان در تلویزیون، به 
معنــای کناره گیری کامــل آن ها از فعالیت 
هنری نبوده اســت. در حقیقت این چهره ها 
ناپدید نشــدند بلکــه فقــط از مدیومی به 
مدیوم هــای دیگر همچون شــبکه نمایش 
خانگی، شــبکه های اینترنتی، سینما و تئاتر، 

کوچ کرده اند.
زمانی تلویزیون گمان می کرد به خاطر قدرت 
فراگیری و رایگان بودن، هیچ رسانه ای توان 
رقابــت با آن را ندارد؛ اما این روزها می بینیم 
که بســیاری از مخاطبان حاضرند با صرف 
هزینه ای که چندان هم کم نیســت، سریال 
و برنامه مورد علاقه خود را در شبکه نمایش 

خانگی و در بستر پلتفرم ها تماشا کنند.

هجوم مخاطب به تولیدات نمایش خانگی
حالا چند ســالی می شود که هجوم مخاطب 
به ویژه مخاطب جوان بــه تولیدات نمایش 
خانگی و بازتاب گســترده ایــن تولیدات در 
فضــای مجازی، صداوســیما را بــا نگرانی 

مهجور ماندن مواجه کرده است.
هر چند که تولیدات شبکه نمایش خانگی هم 
پس از اختلافاتی که میان وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی و صداوسیما درباره نظارت بر 
این تولیدات وجود داشــت، در نهایت تحت 
نظارت ساترا )سازمان تنظیم مقررات صوت و 
تصویر فراگیر( قرار گرفت و ساترا هم نهادی 
وابســته به صداوسیما اســت، اما هنوز هم 
تولیدات شبکه  میان  تفاوت های چشمگیری 
های تلویزیونی با تولیــدات نمایش خانگی 
وجــود دارد و همین تفاوت هــا هم موجب 
تمایل بیشــتر مخاطب جوان به رسانه های 

صوت و تصویر فراگیر شده است.
هنرمندان بسیاری نیز در سال های اخیر از 
تلویزیون یا سینما به شبکه نمایش خانگی 
کوچ کــرده و یا میان تلویزیون و شــبکه 

نمایش خانگی در رفت و  آمد هستند.
اغلب هنرمندانی که در شبکه نمایش خانگی 
مشــغول به کار شــده اند، بر این باورند که 
مسائل مالی و صد البته کمتر بودن ممیزی ها 
در شــبکه نمایش خانگی، مهترین عواملی 
است که آنان را به سمت رسانه های صوت 
و تصویــر فراگیر ســوق داده و این در حالی 
اســت که برخی دیگر به این نکته اشاره می 
کنند که هنــوز هم تلویزیــون فراگیرترین 
رســانه تصویری کشور اســت و به ویژه در 
شهرســتان ها و برای مردم کم بضاعت تر، 

هنوز هم انتخاب اول تلویزیون است.
رییس صداوسیما تطابق هنرمندان با سیاست 
هــای تلویزیون را تنها راه بازگشــت به این 
رســانه می داند و البته بــا چنین نگاهی، به 

نظر می رسد، برخی همچنان تصمیم دارند تا 
تغییر این سیاست ها، فعلا در شبکه نمایش 

خانگی و فضای مجازی بمانند.
حسن فتحی 

حســن فتحی از جمله هنرمندانی است که 
به رغــم موفقیتش در تلویزیون و ســاخت 
مجموعه هــای پرمخاطبی همچون »شــب 
دهم«، »پهلوانــان نمی میرند«، »مدار صفر 
درجــه«، »میوه ممنوعــه« و »زمانه« برای 
صداوسیما، مدتی است که از رسانه ملی جدا 
شده و در شبکه نمایش خانگی سریال هایی 
همچون »شهرزاد« و سریال در حال پخش 

»جیران« را ساخته است.
ایرج طهماسب

ایرج طهماســب هم پس از مدتی دســت و 
پنجــه نرم کردن با تلویزیون برای ســاخت 
ادامــه »کلاه قرمزی«، در نهایــت به این 
نتیجه رســید که مجموعــه جدیدش به نام 
»مهمونی« را به شــبکه نمایش خانگی ببرد 
و با توجه به استقبالی که از این مجموعه در 
فضای مجازی شــده، شاید به این زودی ها 
شاهد حضور ایرج طهماسب هم در تلویزیون 

نباشیم.
مرضیه برومند

مرضیــه برومند، هــم بازیگــر و کارگردان 
توانمندی اســت که در دهه های گذشته آثار 
مانــدگاری از جمله »قصه هــای تا به تا« یا 
همــان »زی زی گولــو« را در حوزه کودک 
برای تلویزیون ســاخت. اما حالا تقریبا یک 
دهه شــده که برومند برای تلویزیون اثری 
تولید نکرده اســت. آخرین همکاری برومند 
با تلویزیون مجموعــه ی »آب پریا« با بازی 
خودش و امیرحســین صدیق بــود. در حال 
حاضــر ایــن هنرمند، مجموعه عروســکی 
»شــهرک کلیلــه و دمنه« را برای شــبکه 
نمایش خانگی ســاخته کــه در حال پخش 

اســت اما خاطره خوش مجموعه هایی چون 
مادربزرگه«،  »خونــهٔ  زیبا«،  »آرایشــگاه 
»هتل« و »کارآگاه شمســی و دســتیارش 
مادام« هنــوز در ذهن بیننده های تلویزیون 

باقی است.
بیژن بیرنگ

اما بیــژن بیرنگ، کارگــردان و تهیه کننده 
باسابقه تلویزیون که ساخت آثار خاطره انگیزی 
همچون »خانه سبز«، »همسران« و »چاق و 
لاغر« را در کارنامه دارد، یکی دیگر از برنامه 
ســازانی است که چند ســالی می شود سراغ 
تلویزیــون نرفته و نقدهای تند و صریحی را 
هم درباره این رسانه بیان کرده است. بیرنگ 
در آخرین اظهار نظرش درباره علت غیبتش 
در تلویزیون به ایســنا گفته است: »آن زمان 
که من با تلویزیــون کار می کردم، مدیرها و 
آدم ها این شــکلی نبودنــد. الان می خواهید 

معجزه اتفاق بیفتد؟«
رضا عطاران

رضا عطاران نیز از ســریال ســازان موفق 
تلویزیونی اســت که چند ســالی می شــود 
ســریالی را بــرای این رســانه تولید نکرده  
اســت. او کارگردان سریال های پربیننده ای 
همچون خانه به دوش، متهم گریخت، ترش 
و شــیرین و بزنگاه بوده اســت که هنوز هم 
تلویزیون از پخش آنها ســیر نمی شــود اما 
عطاران هم نتوانســت با تلویزیون کنار بیاید 
و به ســینما کوچ کرد تا ایده هایش را به این 

مدیوم انتقال دهد.
عادل فردوسی پور

در حوزه برنامه های ورزشی، عادل فردوسی 
پور، مجری و ســازنده برنامه محبوب »نود« 
کــه تقریبا دو دهه بــه روی آنتن می رفت و 
یکی از پربیننــده ترین برنامه های تلویزیون 
بود نیــز از چهره های مطرحی اســت که از 
حدود چهار ســال پیش، بــه عنوان مجری 

در تلویزیون دیده نشــده و در این مدت فقط 
تهیه کننده برنامه ای در شبکه ورزش سیما 
بوده است. بازگشــت عادل فردوسی پور به 
تلویزیون یکی از پرتکرار ترین مطالبه های 
مردم از صدا و ســیما در چند سال اخیر بوده 
اســت. فردوســی پور اکنون برنامه »3۶0 
درجه« را در فضای مجازی تولید می کند. او 
در این برنامه با چهره های فوتبالی گفت وگو 

می کند.
درهای صدا و سیما به روی هنرمندان 

باز است؟
هر چند که رییس ســازمان صداوســیما در 
صحبت هایی که با تهیه کنندگان داشته و نیز 
در چند ســخنرانی دیگر، بر حضور حداکثری 
هنرمندان در تلویزیــون تاکید کرده و گفته 
اســت که حضور هیچکدام از هنرمندان در 
تلویزیون را تمام شده نمی داند و درهای صدا 
و سیما به روی هنرمندان باز است اما طبیعتا 
برای هنرمندی که اکنون فضاهای جدیدی 
برای ارائه اثرش در اختیار دارد که هم ســود 
مالی بیشتری را عایدش می کند و هم دست 
و بالش را کمی بازتر گذاشــته، این تعارف ها 
و دعوت های ســرپایی، انگیزه آنچنانی برای 

بازگشت به تلویزیون ایجاد نخواهد کرد.
البته حضــور برخی از هنرمنــدان و برنامه 
سازها در شبکه نمایش خانگی، به این معنا 
نیست که تلویزیون آن ها را برای همیشه از 
دست داده، این هنرمندان در مقاطعی در هر 
دو رسانه آمد و شد داشته اند. برخی از آنها، 
دلیل اصلی انتخاب هایشــان را کیفیت آثار 
عنوان کرده اند. آن ها معتقدند که نوع رسانه 
برایشــان مهم نیســت بلکه آنچه در درجه 
اول اهمیت دارد، کیفیت اثری اســت که به 
مخاطب ارائه می شــود؛ بنابراین فرقی نمی 
کند پخش کننده تلویزیون باشــد یا شبکه 

نمایش خانگی.
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»افغانستان« بازاری که از دست می رود
بابک رحیمیان /کارشناس ارشد علوم اجتماعی 

از سال های بسیار دور تاکنون، بازار کشور افغانستان برای ایران اهمیت زیادی داشته است و 
در طول سال های اخیر هم این دو کشور اهداف بزرگ تری را برای توسعه مبادلات تجاری و 

روابط اقتصادی شان تعریف کرده اند.
طبق بررسی های آماری در یک دوره پنج ساله، صادرات کشور ایران به افغانستان به رغم وجود 

تحریم های بین المللی علیه ایران بیش از دو برابر رشد داشت.
ایران به عنوان برترین کشورهای صادرکننده به افغانستان است که رقم صادرات آن تا سال 

13۹۹ به رقمی معادل 3 میلیون دلار رسید.
کالاهایی مانند چدن، آهن و فولاد که اصلی ترین گروه صادراتی ایران به این همسایه شرقی 
در طی دو سال گذشته بوده است و در رده های بعدی، شیشه، مواد پلاستیکی، سبزی ها و میوه، 
قلع و غلات قرار دارند به این ترتیب با نگاهی کلی مشخص می شود بازار افغانستان یک بازار 

صادراتی قابل قبول و مستمر برای ایران است.
این شرایط صادراتی در حالی برای ایران فراهم است که اقتصاد افغانستان در طول سال های 
گذشته تحت تأثیر جنگ های داخلی و مشکلات گسترده با محدودیت های شدیدی همراه بوده 
است اما همچنان این کشور به عنوان یکی از اصلی ترین اهداف صادراتی ایران موردنظر بوده و 

در آینده هم می تواند نقشی اساسی در واردات کالاهای ایرانی داشته باشد.
اکنون با تغییرات سیاسی که در کشور افغانستان به وجود آمده است متأسفانه روند صادرات کالا 
نیز به شدت رو به افول گذاشته است.با وضعیت حاکم بر افغانستان و فقدان ثبات در این کشور 
و برخی مسائل و محدودیت هایی که در کشور ما حاکم است ازجمله مشکل بازگشت ارز حال 
سایه سنگینی بر روی مراودات تجاری بین این دو کشور افتاده است.البته نباید این موضوع را 
نادیده گرفت که کاهش قدرت خرید مردم افغانستان هم در این مسیر بی تأثیر نبوده و با کاهش 
قدرت خرید و امید در جامعه این کشور و نیز خروج سرمایه داران، سفارتخانه ها و نیروهای نظامی 

کشورهای خارجی از این کشور همگی در کاهش صادرات به افغانستان سهم داشته است.
قبلی،  دولت  شدن  ساقط  افغانستان،  اخیر  تحولات  تجارت،  حجم  کاهش  دلایل  از  یکی 
مسدود شدن دارایی های خارجی این کشور و درنتیجه کمبود ارز، کاهش قدرت خرید، کاهش 

کمک های خارجی و خروج سرمایه از افغانستان بوده است.
خراسان رضوی و تنگناهای صادرات 

حدود 50 درصد صادرات به افغانستان از طریق خراسان رضوی و خراسان جنوبی انجام می گیرد 
اما متأسفانه این مسیر تجاری پررونق این روزها کم فروغ شده و عوامل بسیاری در آن سهیم 
بوده است.علاوه بر سیاست های منطقه ای متأسفانه موانع بسیاری نیز بر سر راه بازرگانان داخلی 

قرار دارد که برخی از آن ها پس از سال ها هم چنان لاینحل مانده است.
اکنون دولت دستور داده تا صادرکنندگان ارز را برگردانند درحالی که امکان تبادل ارزی در آن 
کشور وجود ندارد، از طرفی، ما فاقد تعرفه ترجیحی با افغانستان هستیم، لذا دولت باید تدبیری 

برای انتقال ارز و حذف هزینه های سربار بی اندیشد.
مشکلات حوزه حمل ونقل به دلیل کمبود و قدیمی بودن خودروها، زمان بر بودن تبادل های 
مرزی و تفاوت هزینه ها در مرزهای مختلف، هزینه های سنگینی را به صادرکنندگان تحمیل 
می کند و باوجوداینکه قرار بود راه اندازی قطار خواف-افغانستان این هزینه های حمل ونقل 
افغانستان به تعهدات خود عمل نکرد و این خط آهن هم چنان  اما دولت  را کاهش دهد 
بلاتکلیف مانده است.بررسی آمارهای منتشره صادراتی گواه این است که میزان صادرات ایران 
به کشور افغانستان با افت بسیاری روبرو بوده است به گونه ای که سال گذشته میزان صادرات 
به افغانستان در محصولات نباتی 3۴ درصد، اشیا و مواد پلاستیکی 8.۶ درصد، مصنوعات 
فلزی و آهن آلات 25 درصد، محصولات غذایی ۴۶ درصد و سایر محصولات نیز از 10 تا 20 
درصد کاهش داشت و لذا درمجموع می توان اذعان کرد افت صادرات در سال گذشته نسبت 
به سال 13۹۹ حدود ۴0 درصد بوده است.در مقایسه دوماهه نخست 1۴00 و 1۴01 نیز باوجود 
صادرات 30۶ هزار تنی به این کشور در سال 1۴01، حدود ۴3 درصد افت ارزشی و 50 درصد 

افت وزنی مشاهده می شود.
رقابت بر سر معادن افغانستان 

اگرچه اکنون در افغانستان نقدینگی چندانی موجود نیست؛ اما هنوز مصرف کننده است و لذا 
بسیاری از کشورها مانند ترکیه و پاکستان برنامه های زیرساختی برای رشد صادرات به این 
کشور در دست اقدام دارند به گونه ای که در حوزه معدن در طی 10 ماه اخیر تعداد ۷0۴ شرکت 
چینی در افغانستان ثبت شده است.گفتنی است در حال حاضر طالبان برای خروج مواد معدنی 
خام از افغانستان محدودیت هایی قائل شده و وزارت معادن و »پترولیم« افغانستان اعلام کرده 
است صادرات مواد خام معدنی ممنوع است و لذا در همین نقطه است که با توجه به این که در 
کشورمان امکانات خوبی برای فرآوری مواد معدنی استخراج شده از معادن افغانستان وجود دارد 

باید هر چه زوتر برای ربودن گوی رقابت از شرکت های چینی و یا ترکیه ای وارد میدان شود.
بنا بر اظهارات مسئولان دوسوم معادن سنگ آهن خواف در کشور افغانستان قرار دارد و ازآنجاکه 
افغانستان اکنون نیازمند واردات کالاست؛ لذا می توان درازای دریافت مجوز استخراج این مواد 
معدنی، آن را با کالاهای موردنیاز تهاتر کرد.این در حالی است که برای فرآوری مواد معدنی نیز 
می توان قراردادی با این کشور منعقد کرد تا مواد فرآوری شده در کشورمان از ایران صادر شود.

مدت هاست که چین، پاکستان، روسیه و ترکیه به حوزه معدن در افغانستان واردشده اند و لذا 
ما که همسایه این کشور هستیم و مرزهای طولانی با آن ها داریم نباید از سرمایه گذاری در 
افغانستان غفلت کنیم.البته ازآنجایی که قوانین در افغانستان ثبات کافی ندارد و تغییرات بسیار 
سریع اتفاق می افتد؛ سرمایه گذار دولتی به خاطر مسائل سیاسی می تواند ریسک کند ولی بخش 
خصوصی نیاز به قوانین باثبات و تأمین امنیت سرمایه گذاری در کشور افغانستان دارد لذا به طور 
حتم بخش خصوصی بااحتیاط بیشتری وارد این حوزه خواهد شد.آمارها نشان می دهد که 
افغانستان 1.۴ میلیون تن عناصر خاکی نادر دارد که گروهی متشکل از 1۷ عنصر مورداستفاده 
در ساخت محصولات الکترونیکی مصرفی و تجهیزات نظامی هستند. کوه های افغانستان منابع 
معدنی مهمی نظیر مس، طلا، نفت، گاز طبیعی، اورانیوم، بوکسیت، زغال سنگ، سنگ آهن، 
عناصر خاکی نادر، لیتیوم، کرومیوم، سرب، روی، سنگ های قیمتی، تالک، سولفور، تراورتن، 

گچ و سنگ مرمر دارند.

۲۵۰ روستای خراسان رضوی با تانکر 
آب رسانی می شوند

استان خراسان رضوی گفت: هم اکنون 250  فاضلاب  و  آب  عامل شرکت  مدیر 
روستا در این استان با کمبود آب مواجه  بوده و با تانکر سیار آب رسانی می شوند.

سید ابراهیم علوی روز گذشته در حاشیه بازدید از پروژه های عمرانی حوزه آب و 
فاضلاب شهرستان تایباد در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: همچنین در حال حاضر 
۷۴2 روستای استان خراسان رضوی نیز به صورت کمکی و پراکنده با تانکر سیار 
آبرسانی می شوند.وی ادامه داد: از مجموع 33 شهرستان در استان خرسان رضوی، 
30 شهرستان با کمبود آب شرب مواجه هستند.وی به فرسودگی شبکه توزیع آب 
شرب استان خراسان رضوی اشاره کرد و اظهار داشت: طول شبکه آب شرب استان 
بیش از 30 هزار کیلومتر می باشد که 50 درصد آنها عمری بالای 30 سال داشته و 
نیاز به اصلاح و بازسازی دارند.مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب خراسان رضوی 
گفت: اصلاح و توسعه شبکه های آب نیاز به اعتبارات شورای برنامه ریزی شهرستانها 
و مصوبه تبصره سه)شوراهای اسلامی شهرها( دارد.وی به مطالبات شرکت آب و 
فاضلاب خراسان رضوی از مشترکان شهری و روستایی اشاره کرد و افزود: آبفای 
استان اکنون افزون بر سه هزار میلیارد ریال در بخش های خانگی، تجاری، اداری و 
عمومی از مشترکان خود مطالبه دارد.علوی ادامه داد: در سال گذشته 12 هزار و 200 
انشعاب غیرمجاز در سطح خراسان رضوی شناسایی شد که در سال جاری این تعداد 
به 1۴ هزار انشعاب هدفگذاری شده که نقش بسزایی در توزیع عادلانه آب شرب در 
مناطق با مشکل کم آبی خواهد داشت.وی با بیان اینکه ۷0 درصد مشترکان شهری 
در استان الگوی مصرف آب را رعایت می کنند، گفت: سرانه مصرف آب شرب 
شهری برای هر نفر در شبانه روز 220 لیتر پیش بینی شده که با همکاری خوب مردم 
این میزان مصرف به 1۷0 لیتر برای هر نفر در شبانه روز می رسد ولی در روستاها 
برای هر نفر در هر شبانه روز 120 لیتر در نظر گرفته شده که مصرف آن در هر شبانه 

روز به 1۹۹ لیتر می رسد.
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شهردار قوچان گفت: با کمال تاسف در قوچان ساختمان های مسکونی و تجاری پرخطر مانند متروپل داریم که پروانه ساختمانی دارند 
اما هنوز پایانکار دریافت نکرده و در حال بهره برداری هستند.به گزارش خبرنگار ایرنا، سید ابوالفضل فاضلی حق پناه روز سه شنبه در جمع 
خبرنگاران افزود: قبل از حادثه متروپل تهیه فهرستی از ساختمان های پرخطر قوچان  در دستور کار قرار گرفته است که به  هیچ  عنوان 
در این خصوص کوتاه نمی آییم، اخطارهای لازم برای این ساختمان ها آماده  و مکاتبات با مراجع انجام  و گزارشات به دادستانی ارسال 
می شود.وی ادامه داد: اینکه افراد بگویند به دلیل مطالبات شهرداری پایان کار دریافت نکرده اند، حقیقت ندارد چراکه اولویت شهرداری 
مباحث فنی، تاییدیه های نظام  مهندســی و استانداردهاســت، برای مباحث مالی بر اساس قانون مساعدت ها انجام خواهد شد.شهردار 
قوچان مشکلات عمران شهری همچون وضعیت جویهای آب، جداول و پل ها را  از معضلات در جهت عقب افتادگی دانست و افزود: 
در بسیاری از مناطق و محله ها، جوی ها و جداول به علت قدیمی بودن تخریب شده و در گذشته هم برای ترمیم آنها اقدامی نشده است.

رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح گفت: در روز شنبه 28 خردادماه هفته آینده علاوه 
بر بولوار عریض ارشــادالرضا، خیابان های شهید نامجو دو، فیاض بخش و مسیر دوم 

شهید نامجو با انتقال پادگان ۷۷ به بهره برداری خواهد رسید.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شهرداری مشــهد، احمدرضا پورخاقان ضمن اشاره به 
آخرین اقدامات صــورت گرفته در خصوص جابه جایی پادگان ۷۷ ارتش در مشــهد، 
اظهار کرد: در روز شــنبه 28 خرداد ماه هفته آینده علاوه بر بولوار عریض ارشادالرضا، 
خیابان های شهید نامجو دو، فیاض بخش و مسیر دوم شهید نامجو با انتقال پادگان ۷۷ 

به بهره برداری خواهد رسید.

احداث ساختمانهایی همانند متروپل در قوچان نیز وجود دارد مسیرهای پادگان 77 ارتش در مشهد شنبه بازگشایی می شود

بسک؛ نخستین روستای ملی ابریشم کشی ایران
سابقه تولید لباس و پارچه ابریشمی در ایران به قبل از اسلام 
می رسد، ثبت ابریشم کشی در فهرست میراث معنوی کشور 
و همچنین ثبت ملی  شــدن این روستا اقدامی در راستای 

حمایت از فعالین این حوزه بود.
طبیعتــا تاریخچــه ابریشم کشــی بــه تاریخچــه نــخ 
ابریشم،ابریشم بافی و پارچه باز می گردد. چینی ها دانش تهیه 
ابریشم را از حدود چهارهزار سال قبل می دانستند و اولین بار 
این صنعت در چین حدود 2۷00 ســال قبل از میلاد اتفاق 

افتاد.
این کشف زمانی اتفاق افتاد که روزی امپراتور چین به اشتباه 
پیله ای ابریشم را داخل آب جوش می اندازد که مخصوص 
دست شستن است. فردای آن روز امپراطور با پدیده عجیبی 
برخورد می کند و آن بیرون ریختن نخ های ابریشم از اطراف 
ظرف بود. می دانیم که طریقه کار ابریشم کشی نیز به همین 

ترتیب است.
 این صنعت پیله های ابریشــم را داخــل دیگ آب جوش 
100 درجه می ریزند و به وســیله چوبــی که به اصطلاح 
»شــاگردک« نام دارد، پیله ها را به هم زده و نخ ابریشــم را 

استخراج می کنند.
در ایران نیز ســابقه تولید لباس و پارچه ابریشــمی به قبل 

از اســلام باز می گــردد. در آن زمان از تار و پود ابریشــم 
استفاده می کردند و 3 نوع پارچه به اسامی »دیبا« که لباس 
ابریشــمی ســاده رنگی بود، »پرنیان« که لباس ابریشمی 
چند رنگ یا غالبا هفت رنگ، »پرند« که یک پارچه کاملا 
درباری محسوب می شد و مخصوص خاندان سلطنتی بود 
و دارای طرح های حاشیه ای بود بافته می شد. می توان گفت 
در اواســط قرن 1۹ در دوران سلطنت ناصرالدین شاه قاجار 
اولین کارخانه ابریشم کشــی در ایران در شهر رشت شروع 

به کار کرد.
سمیه نگهبان سیوکی کارشناس صنایع دستی اداره میراث 
 فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی تربت حیدریه در 
گفت وگو با ایســنا به معرفی ابریشم کشی روستای بسک 
پرداخت و اظهار کرد: وی اضافه کرد: روستای بسک یکی 
از روســتاهای بخش بایگ در 3 کیلومتری این شهرستان 
و در 2۷ کیلومتری شــهر تربت حیدریه است. این روستا به 
عنوان اولین روستای ملی ابریشم کشی در سال ۹۷ به ثبت 
رسید. از این روســتا می توان به عنوان اولین روستای ملی 

صنایع دستی در استان خراسان رضوی نام برد.
این کارشــناس صنایع دستی ادامه داد: در سال ۹8 به مدت 
یک سال بعد از ثبت روستا، شهر بایگ به عنوان شهر ملی 

ابریشم کشــی نیز به ثبت رسید. روستای بسک تقریبا ۴00 
نفر جمعیت دارد و  چیزی حــدود 130 خانوار و ۹3 کارگاه 
ابریشم کشــی در آن فعال هســتند. این تعداد  ۹3 کارگاه 
ابریشم کشــی معمولا مرد و زن از یــک  خانواده را به کار 
ابریشم کشی مشغول می کند. در کنار مادران و پدران حتی 

فرزندان خانواده نیز مشغول به این کار هستند.
انتخاب روستای بسک به عنوان روستای پاک

نگهبان سیوکی تصریح کرد: بسک در سال 1335 به عنوان 
یک روســتا ثبت شد. لذا قبل از ســال 1335 این روستا به 
عنوان یک منطقه ییلاقی مورد استفاده مردم بخش بایگ 
قرار می گرفت. ابریشم کشی نیز از همان سال های 1335 و 
به صورت جدی تر از سال 1350 در این روستا آغاز شد. البته 
مردم در کنار کار ابریشم کشــی به دلیل شرایط جغرافیایی 

خاص به دامداری و کشاورزی نیز مشغول هستند.
این کارشناس صنایع دستی بیان کرد: مردم این روستا اعتقاد 
راسخی به کسب روزی حلال دارند و این باور موجب شده 
است تا این روستا به عنوان »روستای پاک« انتخاب شود. 
علاقه مردم به کار ابریشم کشی و کسب روزی حلال این 

شغل هنوز هم در این روستا ادامه دارد.
نگهبان  ســیوکی اضافه کرد: چیــزی بالغ بر 80 درصد نخ 

ابریشــم ایــران در تربت حیدریه و در بخــش بایگ تولید 
می شود. از نخ ابریشم تولید شده در منطقه بایگ ۷0 درصد 
در بایگ و 30 درصد تولیدی مربوط به روستای بسک است.

وی گفت: دیگر روســتاهای بخش بایــگ و حتی بخش 
مرکزی تربت حیدریه مانند شــهرهایی چــون »بدیهه« و 
»سنوبر« که زمانی مشغول به حرفه ابریشم کشی بودند، در 
حال حاضر فعالیتی در این حوزه ندارند و شهرستان بایگ و 
روســتای بسک تنها نقاطی هستند که به صورت فعال و با 

جمعیت بالا این حرفه را دنبال می کنند.
کسب روزی حلال یکی از دلایل اشتیاق جوانان برای ادامه 

ابریشم کشی است
این کارشــناس صنایع دســتی در خصوص گرایش مردم 
این روســتا به حرفه ابریشم کشی تشریح کرد: این موضوع 
را می توان به تولید بالای نخ ابریشــم در این روستا مرتبط 
دانست که باعث شد جوانانی که تمایل کمتری به مهاجرت 
از روســتا به شــهر دارند جذب این کار در روستای بسک 
شــوند. می توان گفت که جمعیت جوان خود دلیلی بود بر 
آنکه ابریشم کشی به شــکل جدی تری در این روستا ادامه 
پیدا کند، همچنین کسب روزی حلال از این کار یکی دیگر 

از دلایل این اشتیاق بود.

و  جواهــرات  کانــون  رییــس 
گوهرسنگ های ایران گفت: صنعت 
طلا و جواهر برای ترقی بیشتر باید با 
علم، دانش و فناوری نوین در کشور 

همراه شود. 
به گــزارش صبح امروز، محمدجواد 
پیش بین در مراسم رونمایی از پوستر 
دومین جشــنواره ملی طراحی طلا 
و جواهر، مشــهد را به عنوان شهر 
جهانی گوهرسنگ ها دانست و بیان 
کرد: هنر- صنعت طلا و جواهر در 

سال های اخیر توسعه گســترده ای پیدا کرده که این امر نیاز به حرکت هایی علمی برای رشد و ارتقای این 
صنعت است.

وی با اشــاره به ایجاد یک شــبکه  فراگیر تحت عنوان »کانون هماهنگی دانش، صنعت و بازارِ جواهرات و 
ســنگ های قیمتی ایران« ، افزود: این کانون ها شبیه به یک سازمان مردم نهاد هستند که فعالیت شان در 
حوزه صنعت، دانش و بازار می باشد که شبیه شرکت های دانش بنیان عمل می کنند و زیر مجموعه  معاونت 

علمی و فناوری ریاست جمهوری هستند.
رییس کمیسیون های عالی جواهرات کشور اظهار کرد: طی سال های اخیر در حوزه جواهرات و گوهرسنگ ها 
با کمک اعضای کانون جواهرات با رشد کمی و کیفی فراوانی در طراحی و ساخت این حوزه در کشور روبرو 

هستیم.
وی افزود: هم اکنون تولید طلا و جواهر در مشــهد با همه جای دنیا قابل رقابت اســت زیرا  با اســتفاده از 

جدیدترین تکنیک های تولید همراه است.
وی با بیان اینکه تاکنون بیش از 20 کانون در معاونت علمی فناوری ریاست  جمهوری مصوب شده، افزود: 

کانون طلا و جواهر از فعال ترین کانون های معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری است.
پیش بین ادامه داد: هنر- صنعت طلا، جواهر و نقره در مشهد در 13 مورد برای اولین بار در کشور فعالیت هایی 
را انجام داده اســت، به عنوان مثال اولین پژهشکده گوهرســنگ ها در مشهد ایجاد کرده است؛ همچنین 
طراحی جواهرات و ایجاد آکادمی طراحی که حدود 800 نفر در آن آموزش دیده اند از دیگر فعالیت های این 

حوزه است. 
مدیر مرکز نوآوری، جواهرات و گوهرســنگ های کشور در خصوص نقایص این کار در تفکر سیستم دولتی 
گفت: در تفکر سیستم دولتی به طلا و جواهر به عنوان یک صنف نگاه می شود، در صورتی که یک صنعت 

است.
پیش بین افزود: در تلاش هستیم که دید مسوولان را به این حرفه صنعتی کنیم تا مسوولان اجزای توسعه 
آن را هم مثل یک صنعت در نظر گیرند.رییس کانون جواهرات و گوهرسنگ های ایران با تاکید بر گستره  
کارآفرینی در این حرفه گفت: ۹0 درصد طراحی ها منطبق بر ایده پردازی  است و هیچکدام کپی شده نیست.

وی افزود: بر اســاس تحقیقات موسســه  جی.آی.ایِ از ابتدای شناسایی یک سنگ تا زمانی که به فروش 
می رسد تعداد 280 حرفه ایجاد می شود.

رییس کانون جواهرات و گوهرسنگ های ایران با بیان اینکه دومین جشنواره  طراحی طلا و جواهر تعداد 11 
داور  دارد، افزود: نخســتین دوره این جشــنواره  ملی  در سال ۹3 برگزار شد و امسال هم دومین دوره از این 

جشنواره بعد از گذشت چند سال در 31 تیرماه برگزار می شود.
پیش بین با بیان اینکه برگزاری این جشنواره محرک علاقه، انگیزه و مصرف این حرفه توسط جوانان است، 

افزود: مهلت ارسال آثار به این جشنواره 15 تیرماه است.
در پایان این مراسم از پوستر دومین جشنواره  طراحی طلا و جواهر با حضور بخشی از فعالان حوزه جواهرات، 

گوهرسنگ ها و شرکت های دانش بنیان در مرکز نوآوری جواهرات و گوهرسنگ های مشهد رونمایی شد.

مدیر عامل شــرکت آب منطقه ای خراســان رضوی گفت: پروژه انتقال آب از خلیج فارس و دریای عمان به 
خراسان رضوی اکنون حدود هفت تا هشت درصد پیشرفت فیزیکی دارد.

علیرضا طاهری در گفت وگو با ایســنا اظهار کرد: با انجام این پروژه و انتقال آب از خلیج فارس و دریای عمان 
که طی چهار خط اجرایی در حال انجام اســت، کمبود آب بخش های صنعت و خدمات مرکز و شــرق کشور 

مرتفع خواهد شد.
وی تصریح کرد: در فاز اول این طرح میزان تامین آب برای خراسان رضوی حدود 120 و برای خراسان جنوبی 

حدود ۶0 میلیون متر مکعب پیش بینی شده است.
مدیر عامل شرکت آب منطقه ای خراسان رضوی تصریح کرد: در حال حاضر برای این پروژه مسیرسازی ها از 
ملک آباد به تربت حیدریه انجام شده است. همچنین در سایر قسمت ها نیز اقدامات عمده ای انجام و بخشی از 

موج شکن ها در چابهار ساخته و تولید لوله آغاز شده است.
وی بیان کرد: با توجه به سرعت پیشرفت پروژه انتقال آب از خلیج فارس و دریای عمان امیدوارم طی چهار سال 

آینده انتقال آب شیرین شده دریا را در قسمت های شرقی کشور شاهد باشیم.
خراسان رضوی 1028 میلیون متر مکعبی کسری مخزن دارد

طاهری گفت: خراسان رضوی 3۷ دشت دارد که از این تعداد 3۴ دشت ممنوعه بوده و از این 3۴ دشت هم 15 
دشت آن ممنوعه بحرانی است.

وی بیان کرد: میزان برداشتی که طی 50 تا ۶0 سال از این دشتها صورت گرفته، از میزانی که طبیعت می توانسته 
آن را جبران و این دشت ها را دوباره پر کند بیشتر بوده است. به همین دلیل در حال حاضر به نوعی دچار برخی 

مخاطرات مانند نشست زمین و خالی شدن سفره های زیرزمینی شده ایم.
مدیر عامل شرکت آب منطقه ای خراسان رضوی صرفه جویی و مصرف متناسب و همچنین انتقال آب از دیگر 
حوضه ها را از جمله راهکارهای مدیریت این شــرایط عنوان کرد و گفت: در حال حاضر در خراســان رضوی 
میانگین درازمدت کسری مخزن 1028 میلیون متر مکعب و در سال آبی 13۹۹ و 1۴00 حدود 880 میلیون متر 

مکعب در کل استان بوده است که عمده این کسری هم مربوط به دشت مشهد است.
وی با اشاره به اینکه در سطح استان 12 هزار چاه مجاز فعالیت دارد که ۹000 مورد آن برقی و 3000 حلقه نیز 
دیزلی است، خاطرنشان کرد: در حال حاضر تمام چاه های برقی مجهز به کنتور هوشمند است. با این حجم از 
نصب کنتور هوشمند می توان خراسان رضوی را در نصب کنتورهای هوشمند روی چاه های آب استانی پیشرو 

در سطح کشور دانست.
طاهری با اشاره به انسداد 15 هزار حلقه چاه غیرمجاز آب در استان از سال ۹2 تاکنون افزود: پیش بینی می شود 

هنوز حدود 5000 چاه غیرمجاز در استان داشته باشیم.
وی گفت: هرچند عمده این چاه ها کم عمق و در حاشیه رودخانه هاست ولی از نظر ما باز هم فعالیت آن غیرمجاز 
است. انتظار می رود بهره برداران به معیارهای قانونی پایبند باشند و چاه های غیرمجاز را مسدود کنند تا مجبور 

نشویم از روش های کنترلی این کار را انجام دهیم.
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علی پروین:

بازگشت کی روش به تیم ملی اشتباه است
سرمربی پیشین تیم ملی فوتبال ایران 
با بیان اینکه انتقاد گسترده از دراگان 
اسکوچیچ سرمربی تیم ملی به صلاح 
نیســت، گفــت: بازگشــت کارلوس 

کی روش هم اشتباه است.
مهــر، علی  گــزارش خبرنــگار  به 
پروین که بعد از جلســه با مدیرعامل 
پرســپولیس در جمــع خبرنــگاران 
صحبت می کرد، درباره فعالیت نقل و 

انتقالات تابستانی پرسپولیس گفت: تیم تا زمانی که داخل زمین نیاید نمی توان تشخیص داد 
به چه صورت است. خریدهای پرسپولیس بد نیستند و پول هم که هست. امیدوارم بازیکنان 

خوبی بگیرند تا پرسپولیس تیم گردن کلفتی باشد.
سرمربی پیشین تیم ملی فوتبال ایران درباره انتقادات از دراگان اسکوچیچ بعد از باخت ایران 
مقابل الجزایر تاکید کرد: با یک بازی نمی توان گفت ســرمربی را باید عوض کنید. تیم ملی 
در یک ربع اول و آخر بازی با الجزایر بد نبود. با یک بازی نمی شــود تشخیص داد. نباید به 
مربی ای که 13 - 1۴ بازی برده اســت اینقدر انتقاد شــود. چرا از تیمی که بازی تدارکاتی 

ندارد انتقاد می شود؟
پرویــن ادامه داد: روزی که تیم ملی فعلی ایران به جام جهانی رفت گفتنم حداقل 10 بازی 
تدارکاتی داشته باشیم اما متأسفانه در قطر یک تیم گیر آوردند. الجزایر خوب بود اما به نظرم 
بازیکنــان تیم ملی ایران خوب نبودند چون دور هم نبودند و با هم بازی نکرده بودند باز هم 
می گویــم تیم ملی باید ۶ الی ۷ بازی تدارکاتی انجام دهد. باید لیگ را تعطیل کنند و مربی 
بفهمد کدام بازیکن را در زمین مسابقه بگذارد. باز هم به نظرم صلاح نیست این جوری انتقاد 

شود. انشاالله تیم ملی بتواند نتیجه بگیرد.
او درباره شــایعه حضور جواد نکونام به جای اســکوچیچ یا بازگشــت کارلوس کی روش به 
رأس کادر فنی تیم ملی ایران گفت: اگر ایرانی بیاورند که خیلی خوب اســت اما اگر خارجی 
می خواهنــد بیاورند بزرگترین اشــتباه را می کنند. مربی تا زمانی کــه بخواهد بازیکنان را 

بشناسد، ۶ ماه زمان می برد. به نظرم بازگشت کی روش هم اشتباه است.
پروین راجع به عملکرد فدراســیون فوتبال گفت: فدراسیون کوتاهی می کند. باید هرجوری 
و با هر قیمتی شــده باید دیدار تدارکاتی در داخل یا خارج از کشــور برگزار شود. هنوز هم 
می گویــم بایــد لیگ را عقب بیندازند. حالا ممکن اســت فوری جبهــه بگیرند و 10 بازی 

تدارکاتی بگذارند.
وی تاکید کرد: در سال 1۹۷8 که به جام جهانی آرژانتین رفتیم و در گروهمان چهارم شدیم. 
پس از آن هم باز در گروهمان چهارم شــدیم. کاری کنید دلمان خوش باشد حداقل فقط به 

جام جهانی نرفته ایم و یک پله بالاتر بیاییم.
پروین در پاســخ به اینکه نسل فعلی ملی پوشــان را با توجه به حضور گسترده آنها طلایی 
می دانید؟ گفت: تیم ملی بد نیســت ولی نظر شــما را قبول ندارم. بازیکنانی در این مملکت 

بودند خیلی بهتر از بازیکنان فعلی بوده اند.
پیشکسوت فوتبال ایران درباره گلزنی های کم در فوتبال باشگاهی کشور تاکید کرد: همه از 
ترس عوض شــدن می آیند تا نبازند. سرمربی می آید تا تیمش نتیجه بگیرد. وقتی هم چند 

گل می خورد هواداران تحمل نمی کنند و حیا کن رها کن می گویند.

در جست و جوی موفقیت در سرزمین پدری

الکس  نوری و جالب ترین نیمکت فصل آینده لیگ برتر
 به نظر می رسد هواداران استقلال از انتخاب 
الکس نوری به عنوان سرمربی آتی استقبال 

کرده اند.
به گــزارش »ورزش ســه«، ماه ها و حتی 
شاید سال ها بعد از مطرح شدن چندباره نام 
الکــس نوری به عنوان یکــی از گزینه های 
ســرمربیگری تیم های بزرگ ایران)از ملی 
تا باشگاهی( ســرانجام او در آستانه امضای 
قرارداد با اســتقلال قرار دارد و شاید بشود 
او را قویا به عنوان سرمربی آینده آبی پوشان 

معرفی کرد.
کارنامه  نکته  بزرگ ترین  نوری؛  الکســاندر 
حرفــه ای این بازیکن ایرانی الاصل ســابق 
وردربرمــن و اولدن بورگ حضــور ناگهانی 
روی نیمکت سبزها و موفقیت فوق العاده اش 
در فصل اول ســرمربیگری بود. تا آنجا که 
وب ســایت های آلمانــی او را به عنوان یک 

پدیده تازه مربیگری در آلمان معرفی کردند.
باشــروع فصل بعد اما شرایط نوری به شدت 
تغییر کرد و او با تجربه 5 شکســت در 10 
مســابقه ابتدایی فصل از روی نیمکت این 
تیم باســابقه آلمانی بلند شد. تیمی که البته 
درنهایــت کارش به ســقوط از بوندس لیگا 
کشیده شــد. لیگی که هواداران دیرپای آن 
از رقابــت وردر با بایرن و ســایر غول های 

بوندس لیگا خاطرات زیادی دارند.
نوری بعد از وردربرمن هدایت تیم بحران زده 
اینگول اشــتات را برعهده گرفت اما در آنجا 
هم نتوانســت به موفقیت خاصی برســد و 
بعد نوبت به هرتابرلین رسید. باشگاهی که 
بعد از ولخرجی در پنجــره نقل و انتقالات 
زمستانی دو فصل پیش یورگن کلینزمن را 
برای یک پروژه جاه طلبانه به خدمت گرفت 
اما نتیجه حضور این ســتاره ســابق فوتبال 

آلمان و ســرمربی اســبق بایرن و تیم ملی 
فاجعه آمیــز بود و نیمکت هرتا به ســرعت 
دچار تغییر شــد تا دســتیار کلینزی، الکس 

نوری روی آن بنشیند. 
نوری در مقام مربی جایگزین هم موفقیتی 
در هرتا نداشت تا بوندس لیگا را ترک کرده 
و بــه لیگ دو یونان بــرود و در آنجا نتایج 

نه چندان خوبی بگیرد.
از نظر کارنامه الکس نوری چندان مربی 
فوق العاده ای به شــمار نمی آید، اما شاید 
حضور او در ایــران و انرژی و علاقه ای 
که به صورت طبیعی از هواداران دریافت 
خواهد کــرد، وی را تبدیل به یک مربی 
ایران  بالاترین ســطح فوتبال  جدید در 

کند.
نوری دو ملیتی اســت و نمی شود گفت که 
کاملا آلمانی یا ایرانی است؛ اما سال ها است 

که توجه علاقه مندان بــه فوتبال در ایران 
را بــه خود جلب کــرده و به هر حال روزی 
می رســید او روی نیمکت یکی از تیم های 

خوب ایرانی بنشیند.
حالا به نظر می رسد استقلال این جسارت را 
داشته تا او را با پیشنهادی معقول به تهران 
بکشــاند و شــاید فوتبال ایران را صاحب 
یک ســرمربی جدید و برجســته کند. شاید 
هم این فرصتی برای نوری باشــد تا دوباره 
به بالاترین ســطح رقابت در فوتبال آلمان 
بازگردد؛ جایی که از نظر ذهنی به آن تعلق 

داشته است.
جالب است بدانید که او در دوره سرمربیگری 
برانکــو ایوانکوویچ در تیم ملی تا آســتانه 
پوشیدن پیراهن تیم ملی نیز پیش رفت اما 
بعد از یک اردو از جمع ملی پوشــان فوتبال 
ایران خارج شــد. با این حال شاید در طالع 

نوری این نوشــته شــده بود که روزی قرار 
اســت نمایش فوق العاده ای برای میلیون ها 
هوادار در ایران داشــته باشد. او از این نظر 
بی شباهت به افشــین قطبی نیست. مربی 
ســابق تیم ملــی کره جنوبی کــه در یک 
تابستان رویایی به پرسپولیس پیوست و در 
نهایت با سرخ ها قهرمان ایران شد و خود را 
به عنوان یکی از محبوب ترین مربیان تاریخ 
لیگ برتر در ذهن ها به ثبت رســاند. شاید 
برای الکس نوری هم تاریخ به همین شکل 

در حال نوشتن باشد.
طبعا جانشینی فرهاد مجیدی با رکوردهای 
بی شمار کار راحتی نیست اما شاید این مربی 
خوش قیافــه بتواند موفقیت های ســرمربی 
پیشین را تکرار کند. در این صورت یک نام 
محبوب جدید در باشــگاه اســتقلال متولد 

خواهد شد.

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیـات موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضـی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی 
اول/دوم   هیـات   1۴00۶030۶021001۴8۷ شـماره  رای  برابـر   .
موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای 
فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی  حوزه ثبت ملک بردسـکن 
تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی خانم نسـرین طالبـی فرزند 
غلامرضا به شـماره شناسـنامه112 صادره از بردسـکن درششـدانگ 
یکبـاب سـاختمان به مسـاحت ۴۹۷/08 متـر مربع قسـمتی ازپلاک  
باقیمانـده 100۶ فرعـی از۴ اصلـی واقع درخراسـان رضوی بخش ۴ 
حـوزه ثبـت ملک بردسـکن خریداری از مالک رسـمی اصغری تاجی 
و کشـور طاهـری محـرز گردیده اسـت. لذا بـه منظور اطـلاع عموم 
مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی می شـود در صورتی 
کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی 
داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت 
دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، 
ظـرف مدت یـک ماه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را 
بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای 
مـدت مذکـور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت 
صـادر خواهد شـد./ ن. تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1۴01/3/25. تاریخ 

انتشـار نوبت دوم: 1۴01/۴/۹
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/2ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیـات موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضـی و سـاختمانهای فاقد 

سـند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی 
. نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مصـوب 13۹0/۹/20 و 
برابـر رای شـماره 1۴01۶030۶00۶000۷۹3 هیـات اول موضـوع 
مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتـی حوزه ثبـت ملک 
تربـت حیدریـه تصرفـات  مالکانـه و بلامعـارض متقاضـی آقـای 
مجیـد درخشـیده فرزنـد علـی اصغـر بـه شـماره شناسـنامه 123۷2 
صـادره از تربـت حیدریـه  نسـبت به ششـدانگ یک باب سـاختمان 
و انبـار متصـل بـه آن بـه مسـاحت 12۷1/50 متـر مربـع) یکهزار و 
دویسـت و هفتـاد و یـک و پنجـاه صـدم مترمربع( قسـمتی از پلاکـ  
شـماره ۶3  و باقیمانـده ۶2 فرعـی اراضی ضیاء الدین سـفلی پلاک 
12۶  اصلـی  دهسـتان اربعـه واقـع در خراسـان رضـوی بخش یک  
حـوزه ثبـت ملـک  تربـت حیدریـه خریداری  مـع الواسـطه از مالک 
رسـمی  امیـن اسـکندری محـرز گردیده اسـت. لـذا به موجـب ماده 
3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضـی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی و مـاده 13  آئیـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق روزنامـه محلـی و کثیرالانتشـار 
در  شـهرها منتشـر تـا در صورتیکـه اشـخاص ذینفع بـه آرای اعلام 
شـده اعتـراض داشـته باشـند باید از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی تا دو 

مـاه اعتـراض خـود را به ایـن اداره ثبـت محل وقوع ملک تسـلیم و 
رسـید اخـذ نماینـد.  معتـرض بایـد  ظرف یک مـاه از تاریخ تسـلیم 
اعتـراض مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محل 
نمایـد و گواهـی دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهد که 
در ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکول به ارائـه حکم قطعـی دادگاه 
اسـت و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد 
یـا معتـرض، گواهـی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محل را 
ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت به صدور سـند مالکیت مـی نماید و 
صـدور سـند مالکیت مانع از مراجعـه متضرر به دادگاه نیسـت. تاریخ 
انتشـار نوبت اول: 1۴01/3/۹. تاریخ انتشـار نوبت دوم: 1۴01/3/25

سـید امیـن موسـوی ـ رئیـس اداره ثبـت اسـناد و امـلاک تربـت 
حیدریـه

511/3ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیـات موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضـی و سـاختمانهای فاقد 

سـند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی 
. نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مصـوب 13۹0/۹/20 و 
برابـر رای شـماره 1۴01۶030۶00۶000۶۹8 هیـات اول موضـوع 
مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتـی حوزه ثبـت ملک 
تربـت حیدریـه تصرفـات  مالکانـه و بلامعارض متقاضی خانم آسـیه 
زنگنـه بنهنگـی فرزنـد جهانگیـر به شـماره شناسـنامه 2211 صادره 
از تربت حیدریه نسـبت به ششـدانگ یکباب سـاختمان به مسـاحت 
1۴۹/5۹ متـر مربـع ) یکصـد و چهـل و نـه و پنجـاه و نـه صـدم 
مترمربـع( قسـمتی از پلاکــ  ۶2 فرعـی از اراضی یحیـی  آباد پلاک 
22۷  اصلـی دهسـتان اربعـه واقـع در خراسـان رضـوی بخـش یک 
حـوزه ثبـت ملـک تربـت حیدریـه خریـداری مـع الواسـطه از ورثـه 
مالـک رسـمی بانو سـکینه طباطبائـی فرزقـی محرز گردیده اسـت. 
لـذا بـه موجب مـاده 3 قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی و 
سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و ماده 13 قانون آئیـن نامه مربوطه 
ایـن آگهـی در دو نوبـت به فاصلـه 15 روز از طریـق روزنامه محلی 
و کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشـر تـا در صورتیکه اشـخاص ذینفع 
بـه آرای اعـلام شـده اعتـراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی تـا دو مـاه اعتـراض خـود را به ایـن اداره ثبـت محل 
وقـوع ملـک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد.  معتـرض بایـد  ظـرف 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض مبـادرت بـه تقدیم دادخواسـت 
بـه دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهی دادخواسـت بـه اداره ثبت 
محـل تحویـل دهـد کـه در ایـن صـورت اقدامـات ثبت موکـول به 
ارائـه حکـم قطعی دادگاه اسـت و در صورتی که اعتـراض در مهلت 
قانونـی واصـل نگـردد یـا معتـرض، گواهـی تقدیـم دادخواسـت به 
دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور 
سـند مالکیـت مـی نمایـد و صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعـه 
متضـرر بـه دادگاه نیسـت. تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴01/3/۹. 

تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴01/3/25
سـید امیـن موسـوی ـ رئیـس اداره ثبـت اسـناد و امـلاک تربـت 

حیدریـه
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

این شب ها ماه سلامتی و برکت بالای سر ماست. زیر نور این ماه، مهر شما، 
دل کودکان محک رو روشن تر می کنه.

قهرما ن های کوچیکمون دلشون به عشق همیشگی شما قرصه تا دستاشون به 
این ماه بلند برسه.

آرزو می کنیم سال دیگه این موقع سلامتیشون برگشته باشه.
برای تأمین هزینه درمان و سلامتیشون، سهیم بشین!

وعده ما، زیر نور این ماه، برای سلامتی

ماه سلامتی، با مهر شما روشن تر می شه!

تغذیه رتبه های برتر کنکور چگونه بود؟ 

داوطلبـان کنکـور بـه خصـوص در دو هفتـه پایانـی باید فشـار 
و اسـترس را کنـار گذاشـته و بـا تغذیـه مناسـب خـود را بـرای 

حضـور در آزمـون آمـاده کنند. 
 کنکـور سراسـری سـال 1۴01 از روز هشـتم تیرماه تـا یازدهم 

تیرمـاه برگزار می شـود.
داوطلبـان کنکـور کـه دیگـر دو هفتـه بیشـتر تـا زمـان آزمون 
فرصـت ندارنـد حـالا باید فشـار و اسـترس را از خـود دور کرده 
و تغذیـه مناسـبی داشـته باشـند تـا بـرای حضـور در آزمـون و 

نشسـتن بـر روی صندلـی بـه مـدت ۴ سـاعت آماده شـوند.
کارشناسـان معتقدنـد در ایـن روزهـای پایانـی خـواب خـوب، 
ورزش و تغذیـه می توانـد در کاهـش فشـارهای روانـی موثـر 

. شد با
کارشناسـان تغذیـه پیشـنهاد می کننـد کـه داوطلبـان کنکور در 
دو هفتـه پایانـی از خـوردن چربی هـای اشـباع شـده و غذاهای 
فسـت فـودی اجتنـاب کننـد و بـه جـای آن مصـرف خرمـا، 

سـبزیجات و میوه جـات تـازه را افزایـش دهنـد.
خـوردن صبحانـه کامل بسـیار مهم اسـت چرا که وعـده غذایی 

صبحانـه در افزایش تمرکز ذهنی بسـیار موثر اسـت.
داوطلبـان کنکـور نبایـد از آب غافل شـوند چرا کـه مصرف آب 
افـراد را شـاداب می کنـد و در کاهش اسـترس و افزایش روحیه 

افـراد تاثیر دارد.
بایـد  بلکـه  بماننـد  گرسـنه  نبایـد  هرگـز  کنکـور  داوطلبـان 
وعده هـای غذایـی خـود را بـه 5 یـا ۶ وعـده کوچـک در طول 
روز افزایـش دهنـد، البتـه نـه اینکه پرخـوری کنند تـا معده درد 
سـبب کاهـش کارکـرد مغـز شـود بلکـه گرسـنه نمانند تـا قند 

خونشـان در حـد نرمـال باقـی بمانـد.
البتـه ایـن توصیه ها پیشـنهادات هـر روزه کارشناسـان تغذیه به 

همـه مـردم اسـت کـه بیشـتر خانواده هـا نیـز در تغذیـه روزمره 
خـود همیـن مـوارد را رعایـت می کنند.

* برنامه غذایی رتبه های برتر کنکور چه بود؟
در ایـن مـورد از رتبـه برترهـای کنکـور سـال های گذشـته و 
خانواده هاشـان سـوال کردیـم کـه بیشـتر آن هـا روش تغذیه ای 
همیشـگی خانـواده را دنبـال می کردند و بخاطر کنکـور تغییری 

در تغذیـه خانـواده ایجـاد نکـرده بودند.
مـادر پارسـا فتحـی رتبـه دوم گـروه علـوم تجربی کنکور سـال 
1۴00 نیـز گفت: تغذیه همیشـگی ما مناسـب اسـت و ما برنامه 
ریـزی تغذیـه ای دیگری بـرای فرزندم نداشـتیم و برنامه غذایی 

را بـه منـوال قبل ادامـه دادیم.
مـادر علی ولایی رتبه اول گروه علوم انسـانی کنکور سراسـری 
سـال 13۹3 گفـت: تغذیـه معمولـی خودمـان را داشـتیم، همان 
برنامـه غذایـی همیشـگی خودمان را بـرای فرزندم هـم در نظر 

فتیم. می گر
مادر زهرا سـادات موسـوی رتبـه اول گروه علوم انسـانی کنکور 
سراسـری سـال  13۹5 نیـز گفـت: تغذیـه و ورزش فرزنـدم در 
زمـان کنکـور مانند قبـل بود و تغییـر خاصی نداشـت، همانطور 

کم و سـاده.
پـدر آینـاز مارالـی رتبـه چهـارم گـروه علـوم تجربـی کنکـور 
1۴00 هـم گفـت: مـا برنامـه غذایی را بر اسـاس برنامـه ریزی 
اشـتهایی فرزنـدم قـرار دادیـم و غذاهایـی که او میل داشـت و 

اسـتقبال می کـرد را اسـتفاده می کردیـم.
پـدر محمدپیـام نایبـی رتبـه اول گـروه علـوم ریاضـی و فنـی 
کنکـور 1۴00 هـم گفـت: مـا همـان برنامـه غذایی همیشـگی 
خودمـان را دنبـال کردیـم امـا زمان مصـرف وعده هـای غذایی 

بـر اسـاس برنامه ریـزی درسـی فرزنـدم بـود.

کشف کوچکترین سیاه چاله 
سرگردان در راه شیری

 

دانشمندان با کشــف ســیاه چاله ای که در فاصله تقریباً 
5153 ســال نوری از زمین در راه شیری سرگردان است، 
می گویند ممکن اســت کوچکترین سیاه چاله ای باشد که 

تاکنون کشف شده است 
به گزارش ایســنا و به نقل از اســپیس، دانشمندان یک 
ســیاه چاله کوچک با جرم ســتاره ای را در کهکشان راه 
شــیری کشــف کرده اند که احتمالًا یکی از 100 میلیون 

سیاه چاله تنها در این کهکشان است.
طبق اعلام دانشــمندان، این ســیاه چاله سرکش که در 
کهکشان راه شیری ما سرگردان است، به تنهایی می تواند 
کوچکترین سیاه چاله ای باشد که تاکنون کشف شده است.

اوایــل ســال جــاری میلادی)بهمــن 1۴00( بود که 
ستاره شناســان به رهبری »کایلاش ســاهو« از مؤسسه 
علمی تلســکوپ فضایی در بالتیمور مریلند، کشف اولین 

سیاه چاله منزوی دارای جرم ستاره ای را اعلام کردند.
این سیاه چاله 5153 سال نوری از ما فاصله دارد و به لطف 
نیروی گرانشــش که به عنوان یک عدسی گرانشی عمل 
می کند و نور یک ســتاره پس زمینه را در فاصله 1۹ هزار 

سال نوری از ما بزرگنمایی می کند، کشف شد.
ایــن ســیاه چاله در ابتــدا توســط دو بررســی زمینی 
شــامل آزمایش عدســی گرانشــی نوری بــه رهبری 
لهســتان)OGLE( که بیشتر از رصدخانه لاس کامپاناس 
در شیلی استفاده می کند و پروژه مشاهدات میکرولنزینگ 
در اخترفیزیــک)MOA( در رصدخانه دانشــگاه »مونت 

جان« در نیوزیلند مشاهده شد.

خبر

علمی

علمی

مایکروسافت رسما اعلام کرد که فردا پشتیبانی 
از اینترنت اکســپلورر را روی بیشتر نسخه های 
ویندورز پایــان خواهد داد. بــه گزارش فارس 
بــه نقل از ۹ تو 5 مک، فردا پس از 2۷ ســال 
اینترنت اکسپلورر در نسخه های مختلف ویندوز 
از کار می افتد. کاربران دیگر قادر 
به استفاده از این مرورگز نخواهند 
بود و زمانیکه بخواهند از نســخه 
11 ایــن مرورگر اســتفاده کنند، 
به طور خــودکار مرورگری مبتنی 
باز  بر کرومیوم مایکروســافت اج 

می شود.
یکســال قبل بود که مایکروسافت خبر از پایان 
پشــتیبانی از این مرورگــر در تاریخ 15 ژوئن 
2022 )25 خــرداد 1۴01( داده بــود. وینــدوز 
اکســپلورر در ویندوز 11 جایی ندارد و کاربران 
نســخه های قدیمی تر ویندوز هم از فردا دیگر 
به این مرورگر دسترســی نخواهند داشت. البته 
باید گفــت که برخی از نســخه های خاص و 
خیلی قدیمی ویندوز که محبوبیتی بین کاربران 

ندارند، از اینترنت اکســپلورر پشتیبانی خواهند 
کرد.

با وجود اینکه این مرورگز بازنشســته شده اما 
هنوز هم کســب و کارهایی در جهان هســتند 
که از آن اســتفاده می کنند و برای دسترســی 
به برخی از قابلیت ها در تعدادی از ســازمان ها 
هنوز هم باید سراغ این مرورگر قدیمی رفت. اما 
از فردا که این مرورگر به حالت خاموش در می 

آید، تکلیف کاربران چیست؟
مایکروسافت برای این موضوع هم فکری کرده 
و در مرورگر جدید اج، حالت اینترنت اکســپلورر 
را قرار داده تا کاربران بتوانند از ســرویس هایی 
که با این مرورگر سازگاری دارند استفاده کنند. 
به گفته مایکروسافت از این حالت تا سال 202۹ 
پشتیبانی خواهد شــد. کاربران برای استفاده از 
edge://settings/ این قابلیت باید به به مسیر

 Allow sites رفته و گزینه defaultbrowser
را   to be reloaded in Internet Explorer
فعال کنند. ســپس مرورگر را بسته و دوباره باز 

کنید.

صندوق نوآوری و شکوفایی به تازگی تسهیلات 
2۹ میلیارد تومانــی برای تولید پلی اورتان های 

کفشی به یک شرکت دانش بنیان اعطا کرد.
به گزارش صندوق نوآوری و شکوفایی، صندوق 
نوآوری بــرای افزایش تولید پلــی اورتان های 
زیره کفش 2۹ میلیارد تومان تسهیلات به این 

شرکت اعطا کرده است.
این شرکت دانش بنیان به فناوری 
پلی اورتان کفشی)پلی اســتر  تولید 
پلی  ال و پیش پلمیر ایزوسیاناتی( 
دست یافته که در تولید زیره کفش 
کاربرد دارد. پلی  اورتان به دسته ای 
از مواد شیمیایی گفته می شود که 
از واکنش پلی ال ها و ایزوســیانات ها به عنوان 

مواد اصلی تشکیل دهنده ساخته می شوند. 
در صنایع تولیــد قطعات پلی اورتان گاهی از دو 
جزء استفاده می شود که هر کدام از این دو جزء 

ممکن اســت حاوی چند ترکیب باشد. یکی از 
این دو جزء، پیش پلیمر دی ال یا پلی ال، و جزء 
دیگر نوعی دی ایزوســیانات اســت. محصول 
مورد بررســی در این طــرح، پلی اورتان گرید 
کفش است که مواد اولیه زیره کفش را تشکیل 
می دهد و شامل دو جزء اصلی پلی استر پلی ال و 

پیش پلیمرهای ایزوسیاناتی است.
ظرفیت اســمی طــرح تولید پلــی اورتان های 
کفشــی در این شــرکت دو هزار تن در ســال 
اســت که با راه اندازی دو راکتور، ظرفیت اسمی 
کارخانه به 10500 تن خواهد رســید. همچنین 
ظرفیت علمی طرح پس از راه اندازی دو راکتور 

به 8۴00 تن خواهد رسید.
این شرکت دانش بنیان در سال 13۹2 تاسیس 
شده و در حوزه تولید، خرید، فروش، بسته بندی 
و توزیع مواد شیمیایی مجاز و پلیمری و رنگ و 

رزین فعالیت می کند

بازنشستگی اینترنت اکسپلورر پس از 27 سال

 اعطای تســهیلات 2۹ میلیارد تومانــی برای تولید 
پلی اورتان های کفشی


